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    Protokół Nr LXXXI/2023 

Protokół z LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie, która odbyła się 26 stycznia 2023 r. 

w Sali Lustrzanej przy ul. Wałowej 10 w Tarnowie i trwała od godziny 920 do godziny 1328. W sesji 

wzięło udział 24 radnych Rady Miejskiej (lista obecności – zał. nr 1), Prezydent Miasta Roman 

Ciepiela, Zastępca Prezydenta Tadeusz Kwiatkowski, Zastępca Prezydenta Bogumiła Porębska, 

Sekretarz Miasta Tarnowa, Skarbnik Miasta Tarnowa, Koordynator Biura Radców Prawnych, 

Młodzieżowa Rada Miejska Michał Dygdoń, dyrektorzy i pracownicy wydziałów Urzędu Miasta 

Tarnowa oraz miejskich jednostek organizacyjnych. Lista gości biorących udział w sesji stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego Protokołu. Obrady były transmitowane na stronie tarnow.esesja.pl. 

 

Proponowany porządek obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu  

26 stycznia 2023 r. o godz. 900– zał. nr 3: 

1. Otwarcie obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LXXIX zwyczajnej i LXXX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

4. Zapytania i interpelacje radnych oraz oświadczenia i wolne wnioski. 

5. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Tarnowie na rok 2023 – podjęcie uchwały. 

6. Przyjęcie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tarnowie na 2023 rok.  

7. Przyjęcie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Miejskiej w Tarnowie za rok 2022. 

8. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Tarnowie na rok 2023. 

9. Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta Tarnowa z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku dla miasta Tarnowa za rok 2022. 

10. Zniesienie form ochrony przyrody – pomników przyrody w Tarnowie – podjęcie uchwały. 

11. Zmiana uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Miasta Tarnowa, udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów – podjęcie uchwały.  

12. Zmiana uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Tarnowa – podjęcie uchwały. 

13. Ustalenie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Tarnowa – podjęcie 

uchwały. 

14. Zmiana uchwały w sprawie stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla zwrotu kosztów 

przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów oraz ich rodziców – podjęcie 

uchwały. 

15. Sprawozdanie z działalności Prezydenta w okresie międzysesyjnym. 

16. Odpowiedzi Prezydenta na zapytania i interpelacje radnych. 

17. Zamknięcie obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

 

Ad. 1) Otwarcie obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Jakub Kwaśny otworzył obrady LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej  

o godzinie 920. Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w obradach. 

 

Ad. 2) Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie quorum w programie eSesja. 

Do Kancelarii Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu 18 stycznia 2023 r. wpłynął wniosek Prezydenta 

Miasta Tarnowa z dnia 18 stycznia 2023 r. (zał. nr 4) o poszerzenie porządku obrad o materiały:   
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• [I] Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na 

lata 2023-2037 – podjęcie uchwały. 

• [II] Zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 – podjęcie uchwały. 

• [III] Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Miasta Tarnowa na lata 2023 – 2026 – podjęcie uchwały. 

• [IV] Program osłonowy pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 – podjęcie uchwały. 

Poszerzenie porządku obrad o materiały [I] - [IV] nie wymagało głosowania Rady Miejskiej. Punkty 

I, II zostały umieszczone kolejno w porządku obrad po punkcie [9] Przyjęcie sprawozdania 

Prezydenta Miasta Tarnowa z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla miasta Tarnowa 

za rok 2022. Punkty III, IV zostały umieszczone kolejno w porządku obrad po punkcie [14] Zmiana 

uchwały w sprawie stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla zwrotu kosztów przewozu 

niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów oraz ich rodziców – podjęcie uchwały. 

Do Kancelarii Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu 20 stycznia 2023 r. wpłynął wniosek Prezydenta 

Miasta Tarnowa z dnia 19 stycznia 2023 r. (zał. nr 5) o poszerzenie porządku obrad o materiał [V] 

Wybór Opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie – podjęcie uchwały.  

Do Kancelarii Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu 25 stycznia 2023 r. wpłynął wniosek Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 24 stycznia 2023 r. (zał. nr 6) o 

poszerzenie porządku obrad o projekty uchwał w sprawie: 

• [VI] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej oszczędzania energii cieplnej 

i elektrycznej przez radnych Rady miejskiej w Tarnowie – podjęcie uchwały. 

• [VII] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uchylenia uchwał Rady 

Miejskiej w Tarnowie w dniu 10 listopada 2022 r. – podjęcie uchwały. 

• [VIII] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie uwzględnienia w obradach 

Rady Miejskiej w Tarnowie złożenia sprawozdania z działalności jej przedstawiciela w 

Europejskim Komitecie Regionów - podjęcie uchwały.  

• [IX] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez Radę 

Miejską w Tarnowie w sprawie odwołania Pana Jakuba Kwaśnego z funkcji zastępcy członka 

Europejskiego Komitetu Regionów oraz wskazania w to miejsce innego przedstawiciela 

tarnowskiej społeczności lokalnej – podjęcie uchwały. 

 

Poszerzenie porządku obrad o punkty [V] – [IX] wymagało głosowania Rady Miejskiej. 

Więcej wniosków o zmianę porządku obrad nie było. 

Przystąpiono do głosowania wniosków o poszerzenie porządku obrad. 

• Głosowanie wniosku w sprawie poszerzenia porządku obrad o punkt [V] "Wybór Opiekuna 

Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie - podjęcie uchwały" - po punkcie [IV]. 

  

Za poszerzeniem porządku obrad głosowało  23 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, 

Marek Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, 

Zbigniew Kajpus, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 

Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika 

Świtalska, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt 

nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 1 radna (Kinga Klepacka) nie oddała głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. Porządek obrad został poszerzony. 

 

• Głosowanie wniosku w sprawie poszerzenia porządku obrad o punkt [VI] "Rozpatrzenie petycji 

dotyczącej oszczędzania energii cieplnej i elektrycznej przez radnych Rady Miejskiej w Tarnowie – 

podjęcie uchwały" - po punkcie [V]. 

  

Za poszerzeniem porządku obrad głosowało 23 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, 

Marek Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, 

Zbigniew Kajpus, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 
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Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika 

Świtalska, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt 

nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 1 radna (Kinga Klepacka) nie oddała głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. Porządek obrad został poszerzony. 

 

• Głosowanie wniosku w sprawie poszerzenia porządku obrad o punkt [VII] "Rozpatrzenie petycji 

dotyczącej uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Tarnowie podjętych w dniu 10 listopada 2022 r. – 

podjęcie uchwały" - po punkcie [VI].  

 

Za poszerzeniem porządku obrad głosowało 23 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, 

Marek Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, 

Zbigniew Kajpus, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 

Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika 

Świtalska, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt 

nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 1 radna (Kinga Klepacka) nie oddała głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. Porządek obrad został poszerzony. 

 

• Głosowanie wniosku w sprawie poszerzenia porządku obrad o punkt [VIII] "Rozpatrzenie petycji 

w sprawie uwzględnienia w obradach Rady Miejskiej w Tarnowie złożenia sprawozdania z 

działalności jej przedstawiciela w Europejskim Komitecie Regionów – podjęcie uchwały" - po 

punkcie [VII].  

 

Za poszerzeniem porządku obrad głosowało 23 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, 

Marek Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, 

Zbigniew Kajpus, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 

Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika 

Świtalska, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt 

nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 1 radna (Kinga Klepacka) nie oddała głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. Porządek obrad został poszerzony. 

 

• Głosowanie wniosku w sprawie poszerzenia porządku obrad o punkt [IX] "Rozpatrzenie petycji 

dotyczącej podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Tarnowie w sprawie odwołania Pana Jakuba 

Kwaśnego z funkcji zastępcy członka Europejskiego Komitetu Regionów oraz wskazania w to 

miejsce innego przedstawiciela tarnowskiej społeczności lokalnej – podjęcie uchwały" - po punkcie 

[VIII].  

 

Za poszerzeniem porządku obrad głosowało 23 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, 

Marek Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, 

Zbigniew Kajpus, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 

Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika 

Świtalska, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt 

nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 1 radna (Kinga Klepacka) nie oddała głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. Porządek obrad został poszerzony. 

 

Przyjęty porządek obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

1. Otwarcie obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LXXIX zwyczajnej i LXXX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

4. Zapytania i interpelacje radnych oraz oświadczenia i wolne wnioski. 

5. [5] Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Tarnowie na rok 2023 – podjęcie uchwały. 

6. [6] Przyjęcie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tarnowie na 2023 rok.  

7. [7] Przyjęcie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Miejskiej w Tarnowie za rok 2022. 

8. [8] Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Tarnowie na rok 2023. 
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9. [9] Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta Tarnowa z działalności Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku dla miasta Tarnowa za rok 2022. 

10. [I] Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na 

lata 2023-2037 – podjęcie uchwały. 

11. [II] Zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 – podjęcie uchwały. 

12. [10] Zniesienie form ochrony przyrody – pomników przyrody w Tarnowie – podjęcie uchwały. 

13. [11] Zmiana uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasta Tarnowa, udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów – podjęcie uchwały.  

14. [12] Zmiana uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Tarnowa – podjęcie uchwały. 

15. [13] Ustalenie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Tarnowa – podjęcie 

uchwały. 

16. [14] Zmiana uchwały w sprawie stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla zwrotu kosztów 

przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów oraz ich rodziców – podjęcie 

uchwały. 

17. [III] Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Miasta Tarnowa na lata 2023 – 2026 – podjęcie uchwały. 

18. [IV] Program osłonowy pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 – podjęcie uchwały. 

19. [V] Wybór Opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie – podjęcie uchwały. 

20. [VI] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej oszczędzania energii cieplnej 

i elektrycznej przez radnych Rady miejskiej w Tarnowie – podjęcie uchwały. 

21. [VII] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uchylenia uchwał Rady 

Miejskiej w Tarnowie w dniu 10 listopada 2022 r. – podjęcie uchwały. 

22. [VIII] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie uwzględnienia w obradach 

Rady Miejskiej w Tarnowie złożenia sprawozdania z działalności jej przedstawiciela w 

Europejskim Komitecie Regionów- podjęcie uchwały.  

23. [IX] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez Radę 

Miejską w Tarnowie w sprawie odwołania Pana Jakuba Kwaśnego z funkcji zastępcy członka 

Europejskiego Komitetu Regionów oraz wskazania w to miejsce innego przedstawiciela 

tarnowskiej społeczności lokalnej – podjęcie uchwały. 

24. [15] Sprawozdanie z działalności Prezydenta w okresie międzysesyjnym. 

25. Odpowiedzi Prezydenta na zapytania i interpelacje radnych. 

26. Zamknięcie obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

 

Ad. 3) Przyjęcie protokołów z LXXIX zwyczajnej i LXXX nadzwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej. 
 

Zgodnie z § 45 Statutu Gminy Miasta Tarnowa:  

3. Protokół z sesji Rady jest wykładany do publicznego wglądu na 7 dni przed terminem kolejnej sesji.  

4. Protokół z poprzedniej sesji jest przyjmowany na następnej sesji. Poprawki i uzupełnienia 

do protokołu powinny być wnoszone przez radnych nie później niż dzień przed sesją, 

na której następuje przyjęcie protokołu.  

 

Protokoły z LXXIX zwyczajnej, LXXX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej wyłożone były do 

wglądu w Kancelarii Rady Miejskiej oraz opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Miasta Tarnowa w dniu 19 stycznia 2023 r.  

Do Kancelarii Rady Miejskiej do 25 stycznia 2023 r. nie wpłynęły żadne uwagi dotyczące treści 

protokołów. 

Rada Miejska przyjęła protokoły z LXXIX zwyczajnej, LXXX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 
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Ad. 4)  Zapytania i interpelacje radnych oraz oświadczenia i wolne wnioski. 
 

Radny Adam Sajdak:  

1. W imieniu mieszkańców i kierowców poruszających się w Mościcach zgłosił ubytki w 

następujących ulicach: ks. St. Indyka, R. Traugutta (szczególnie przed skrzyżowaniem z ul. 

Czerwonych Klonów).  

2. Na ul. Szkotnik jadąc od skrzyżowania Mościckiego (po prawej stronie) w kierunku ronda na ul. 

Krakowskiej znajduje się duży ubytek, który stanowi problem dla kierowców już od dłuższego 

czasu. Z każdym dniem ubytek się pogłębia co grozi uszkodzeniami samochodów.  

3. Poinformował, że na wyjeździe z ul. Przemysłowej przed skrzyżowaniem uwidoczniły się ubytki.  

4. W imieniu mieszkańców Osiedla Strusina z ul. Głowackiego zgłosił, że na chodniku (po lewej 

stronie od ul. Reymonta do ul. Pułaskiego) jest zapadnięta kostka, w której po opadach deszczu i 

roztopach tworzą się kałuże, które uniemożliwiają swobodne poruszanie się po nim i w efekcie 

wychodzenie przez pieszych na jezdnię.  

Radna Angelika Świtalska: 

1. Zwracam się do Prezydenta, ile spotkań odbył z radami osiedli w roku 2022. Mam na myśli np. 

zebrania. (zał. nr 7) 

2. Zwracam się z zapytaniem do Pana Prezydenta dotyczącego powołania Rad Programowych 

miejskich spółek i instytucji. Czy jest taki pomysł/plan, aby w tej kadencji tworzyć tego typu ciała 

doradcze? (zał. nr 8)  

3. Zwracam się z wnioskiem o informacje dotyczące planów miasta wobec Stadionu Miejskiego w 

Mościcach. Jeszcze w 2018 roku media rozpisywały się na ten temat: „Magistrat: będzie jeden 

stadion". Powstała też przecież koncepcja budowy, jest projekt, wizualizacja nowego stadionu. 

Ale jak sytuacja wygląda dzisiaj? Skoro piłkarze mają docelowo przeprowadzić się na budowany 

właśnie stadion na Igrzyska Europejskie, to jaka koncepcja dziś obowiązuje? Miał być jeden 

stadion, a będą dwa. Czy od nowa miasto będzie robiło nowy projekt remontu Stadionu 

Miejskiego? Proszę o szczegółowe informacje i zaprezentowanie nowych rozwiązań. (zał. nr 9) 

4. Zwracam się z wnioskiem o informację, czy tarnowski Urząd Miasta zamierza wydatkować 

pieniądze na promocję Igrzysk Europejskich w Tarnowie? Jeśli tak, to jaki jest budżet? Jaki jest 

plan promocji? Jak będzie wyglądać podział środków? Będzie konkurs ofert, zapytanie ofertowe, 

czy pieniądze będą kierowane uznaniowo np. do mediów? Kampania promocyjna będzie miała 

charakter lokalny czy ogólnopolski? Kto za nią odpowiada? (zał. nr 10) 

Resztę interpelacji złożę na piśmie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarnowie Jakub Kwaśny: Szanowni Państwo dzisiaj trochę w 

innej roli, ponieważ moje wystąpienie nie będzie skierowane do Pana Prezydenta, ale do Pani 

Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego im. Św. Łukasza w Tarnowie, Pani Anny Czech – która kiedyś była 

tutaj z nami na tej sali. Pozwolicie Państwo, że odczytam, nie kierowałem tego pod obrady jako 

projekt uchwały intencyjnej tak, aby Państwo radni samo mogli zdecydować w duchu czy chcecie ten 

apel podpisać, czy nie. Będzie on oczywiście wyłożony tutaj przy stanowisku Kancelarii Rady 

Miejskiej. Jeżeli ktoś z Państwa radnych będzie chciał podpisać się pod tym apelem, pod tymi słowami 

to bardzo o to proszę.  

Przewodniczący odczytał treść apelu: 

Szanowna Pani Dyrektor, 

W trosce o bezpieczeństwo pacjentów leczonych w Szpitalu św. Łukasza w Tarnowie, 

zwracamy się z apelem do Pani Dyrektor o odstąpienie od zmian zaszeregowania zawodowego 

pielęgniarek i położnych w Szpitalu, mających na celu obniżenie ich statusu zawodowego oraz ich 

wynagrodzeń.  

Powstała sytuacja nie tylko godzi w prawo do należnego wynagrodzenia w grupie pielęgniarek 

i położnych, ale przede wszystkim budzi niepokój wśród mieszkańców Tarnowa, którzy obawiają się 

o dostępność do świadczeń szpitalnych ratujących życie i zdrowie, w obliczu grożącego Szpitalowi 
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kryzysu kadrowego w grupie zawodowej ok. 140 pielęgniarek i położnych. Prawo do odpowiedniego 

wynagrodzenia w grupie pielęgniarek i położnych o najwyższych kwalifikacjach zagwarantowała 

nowelizacja ustawy z dnia 8 czerwca 2017 r. o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych zaproponowana 

przez obecny Rząd i uchwalona przez większość sejmową koalicji rządzącej.  

Zaniechanie wypłaty wynagrodzenia należnego pielęgniarkom i położnym o najwyższych 

kwalifikacjach zagwarantowanych ustawowo jest pozytywnie weryfikowane na ich korzyść zarówno 

przez Państwową Inspekcję Pracy, jak i przez sądy pracy. Zatem odwlekanie bądź obchodzenie 

wypłaty wynagrodzenia pielęgniarkom i położnym o najwyższych kwalifikacjach jest działaniem 

bezcelowym, które przyniesie szpitalowi dodatkowe koszty postępowań administracyjnych lub 

sądowych oraz ogromne koszty społeczne w postaci niepokoju pacjentów obawiających się paraliżu 

Szpitala.  

Dlatego zwracamy się z apelem do Pani Dyrektor o zakończenie konfliktu płacowego; wypłatę 

pielęgniarkom i położnym należnego im na podstawie przepisów prawa wynagrodzenia oraz 

przywrócenie normalnej działalności Szpitala. Wierzymy, że zdolności menadżerskie Pani Dyrektor 

oraz możliwości pozyskania środków brakujących do wypłaty wynagrodzenia pozwolą na szybkie 

rozwiązanie zaistniałego problemu w interesie bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców Tarnowa. 

(Apel stanowi załącznik nr 11) 

Szanowni Państwo, jeżeli ktoś z Państwa radnych zechciałby się podpisać bardzo o to proszę. Ten 

list zostanie przesłany w formie apelu do Pani Dyrektor już dzisiaj. Rozeznając sprawę dowiedziałem 

się, że w wielu przypadkach tam, gdzie tego typu stanowiska specjalistyczne, na których wymagane 

jest posiadanie tytułu zawodowego magistra lub jednocześnie tytułu magistra i specjalizacji 

pielęgniarskiej dyrektorzy szpitali są albo karani przez Państwową Inspekcję Pracy albo w sądach 

administracyjnych gwarantowana jest wypłata wynagrodzenia i to wstecz od lipca, kiedy ta ustawa 

zaczęła obowiązywać. I tu duży ukłon w stronę koalicji rządzącej PiS, która w ustawie podniosła 

wynagrodzenia pielęgniarkom i położnym. Teraz w ślad za tą ustawą powinna iść konsekwentna jej 

realizacja i wypłata należnego wynagrodzenia pielęgniarkom i położnym. Dziękuję bardzo i to dzisiaj 

tyle. Panie Prezydencie wszelkie sprawy miejskie związane z interpelacjami czy wnioskami jakie 

chciałem złożyć, złożę na piśmie.     

Radny Roman Korczak zwrócił się z prośbą o pilną naprawę mostka łączącego ul. Lotniczą z ul. 

Leńka. W mostku tym znajduje się dziura na wylot, która jest prowizorycznie zabezpieczona 

plastikiem zajmującym dużo miejsca i stanowiącym dodatkową przeszkodę w przejeździe. Mostek 

ten dodatkowo nie posiada poręczy, wszystko to stanowi duże niebezpieczeństwo w poruszaniu się 

po nim.  

Radny Tadeusz Żak:  

1. W imieniu mieszkańców ul. Mickiewicza 29 (od ul. Goslara) radny zgłosił brak możliwości 

parkowania przy swoim bloku. Miejsca te są nagminnie zajmowane przez obce rejestracje przez 

co mieszkańcy muszą ponosić koszty parkowania w innych miejscach w godzinach od 9-17. 

Poprosił o interwencję odpowiednich służb. 

2. Zwrócił się z prośbą o naprawę nieczynnego oświetlenia przy ul. Szpitalnej (pomiędzy ul. 

Waryńskiego a ul. Mickiewicza).  

3. W imieniu mieszkańców ul. Mickiewicza 14 i 12 dopytuje, kiedy zostanie wykonany chodnik od 

ul. Powroźniczej do ul. Mickiewicza. 

4. W imieniu matek odprowadzających swoje dzieci do żłobka przy ul. Goslara, które złożyły pismo 

o naprawę chodnika w tamtym miejscu zwrócił uwagę, że osoby te nie otrzymały do obecnej 

chwili odpowiedzi. 

5. W imieniu mieszkańców ul. Chłopskiej zgłosił ubytki w jezdni. Zwrócił się z prośbą o ich 

uzupełnienie.  
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Radny Sebastian Stepek: 

1. W związku z trwającą inwestycją na Osiedlu Kolejowym dużemu zniszczeniu uległa ul. Św. 

Katarzyny, która jest ulicą dojazdową do niej. Bieżące naprawy są nieskuteczne i nieopłacalne, 

ponieważ materiał, którym uzupełniane są ubytki szybko w obecnych warunkach 

atmosferycznych niszczeje powodując powstanie błota, które jest rozjeżdżane i roznoszone po 

całym osiedlu. „Wiem, że umowa inwestora z miastem wygląda w ten sposób, że inwestor jest 

zobligowany do tego by po zakończonej realizacji, po zakończonej inwestycji naprawić taką 

drogę. Natomiast chyba ta sama umowa zakłada, że na bieżąco ten sam inwestor powinien taką 

drogę również naprawiać.” Zwrócił się z prośbą by zobligować inwestora do tego. 

Zgłosił ponadto, że na tym samym osiedlu podobne problemy z bardzo zniszczoną nawierzchnią 

ma ul. Kassali gdzie najprawdopodobniej w następnych kilku miesiącach inwestor zakończy 

prace przy walach na rzece Biała. Wyraził nadzieję, że również ta ulica zostanie naprawiona przez 

inwestora po zakończony pracach. 

2. W związku z tym, że na ul. Dunikowskiego (w Krzyżu) podjazdy do posesji, które są de facto 

terenem miejskim, są w fatalnym stanie przez co mieszkańcy mają ogromne problemy z wjazdem 

na własne posesje, a nie mogą sami nic zrobić w tej sprawie. Radny zasugerował zorganizowanie 

spotkania mieszkańców ze ZDiK żeby jakoś ten problem rozwiązać. Zaproponował, jeśli jest taka 

możliwość, aby przekazać te tereny mieszkańcom lub żeby poprawić te podjazdy grysem lub 

destruktem asfaltowym.  

Radny Stanisław Klimek: Byłem na posiedzeniu Zarządu Gmin i Powiatów Małopolski i podjęliśmy 

bardzo ważną uchwałę, bo zbliża się pierwsza rocznica napaści Rosji na Ukrainę. Pozwólcie, że 

przeczytam apel. 

APEL 

Federacji Regionalnych Związków Gmin i Powiatów RP do Europejskiego Komitetu Regionów 

EUROPEJSKIE REGIONY SOLIDARNE Z UKRAINĄ 

Kraków, 23 stycznia 2023 r. 

Od prawie roku w Europie trwa okrutna wojna będąca wynikiem barbarzyńskiej napaści Rosji na 

Ukrainę. Od prawie roku na rozkaz Władimira Putina Rosja gwałci prawo międzynarodowe pokój w 

Europie na skalę największą od czasu II wojny światowej bezwzględnie niszcząc ukraińskie miasta i 

wsie, szkoły, przedszkola, szpitale, domy mieszkalne, infrastrukturę cywilną. Rosyjscy żołnierze i 

wypuszczeni z więzień kryminaliści wcielani do prywatnej armii neonazisty Dimitra Utkina - Grupy 

Wagnera gwałcą kobiety dzieci, torturują ludność cywilną dokonują masowych morderstw. 

Parlament Ukrainy zaapelował do społeczności międzynarodowej o uznanie rosyjskiego ludobójstwa 

na Ukrainie, a także zbrodni przeciwko ludzkości i zbrodni wojennych na Ukrainie.  

Ta wojna nie dotyczy tylko Ukrainy, jest to wojna imperialnej Rosji z cywilizacją demokratycznego 

Zachodu o jego granice w Europie. Wobec tego aktu rosyjskiej agresji bezpośredniego zagrożenia 

militarnym szantażem dyktatem Unia Europejska i NATO muszą wykazać wielką solidarność z 

walczącą bohatersko Ukrainą. 

Bohatersko walczący o swój dom Ukraińcy walczą także za Polskę, państwa bałtyckie, za Europę 

Zachodnią i uniwersalne wartości europejskie wolność, pokój, demokrację, bezpieczeństwo i 

suwerenność. Imperializm rosyjski jawnie zmierzający do tyranii terrorystycznej Rosji w Europie, 

świecie, bohatersko odpierany ofiarą krwi Ukraińców w czasie tej okrutnej wojny, musimy zatrzymać 

solidarnie również siłą przekazując niezbędny do obrony sprzęt wojskowy oraz okazując pomoc 

humanitarną Ukrainie państwom przyjmującym uchodźców wojennych.  

W imieniu samorządów zrzeszonych w Federacji Regionalnych Związków Gmin i Powiatów RP 

największej ogólnopolskiej organizacji samorządu terytorialnego w Polsce zrzeszającej w 20 

związkach i stowarzyszeniach 1000 gmin, powiatów, województw - apelujemy do Europejskiego 

Komitetu Regionów o solidarne zaangażowanie regionów UE w realną pomoc Ukrainie. Wobec 

powolnej i bardzo zbiurokratyzowanej pomocy UE apelujemy do Komitetu Regionów jego 329 

członków o bezpośrednią, szybką, finansową i humanitarną pomoc niszczonej Ukrainie. 
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Jednocześnie prosimy Europejski Komitet Regionów o przesłanie niniejszego Apelu do wszystkich 

Członków EKR. 

Wiosną 2022 r. Federacja Regionalnych Związków Gmin i Powiatów RP również z inicjatywy 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Małopolski apelowała do Rady Europejskiej, Komisji Europejskiej 

i Parlamentu Europejskiego w sprawie natychmiastowego ustanowienia specjalnego Funduszu 

Pomocy Uchodźcom Wojennym z Ukrainy oraz ustanowienia specjalnego funduszu dla Ukrainy. 

Niestety Unia Europejska nie ustanowiła nowego, specjalnie dedykowanego mechanizmu 

finansowego dla państw opiekujących się, ratujących zdrowie, życie uchodźców wojennych z 

Ukrainy. 

Przypominamy, że przed kilku laty w wyniku bliskowschodniego kryzysu migracyjnego Turcja 

otrzymała co najmniej 6 mld euro w ramach specjalnego unijnego Instrumentu Pomocy dla 

Uchodźców w Turcji (która nie jest członkiem Unii), na ten sam cel specjalne fundusze otrzymały 

również m.in. Grecja -2,5 miliarda euro, a także Włochy, Hiszpania. 

W czasie największego kryzysu migracyjnego związanego z wojną w Ukrainie, Komisja Europejska 

zaproponowała pakiet zmian do budżetu UE w symbolicznej wysokości 400 mln euro na rzecz 

wsparcia państw członkowskich w radzeniu sobie z tym wyzwaniem. Polska pierwsze realne 

finansowe wsparcie z UE zaledwie w wysokości 145 mln euro otrzymała w październiku 2022 r. 

 

Dopiero po 8 miesiącach, w grudniu 2022 r. Rada Unii Europejskiej zatwierdziła pomoc Ukrainie w 

wysokości 18 mld euro w 2023 r. Jest to pomoc finansowana przez wszystkie 27 państw UE. 

Tymczasem Polska jedynie w 2022 roku wydała łącznie ok. 9 mld euro (ok. 40 mld zł) na pomoc 

Ukrainie, z czego 10 mld zł to wydatki na broń przekazaną Ukrainie (w czym jesteśmy liderami po 

USA), 6 mld zł na wsparcie dla ukraińskich uchodźców bezpośrednio z budżetu państwa, 10 mld zł 

pomoc ze strony samorządów, organizacji pozarządowych oraz ponad 10 mld zł to prywatna pomoc 

Polaków. Dla Polski i Polaków są to bardzo wysokie koszty, tym bardziej, że jako kraj przyfrontowy 

na wschodniej flance w tym roku zwiększamy wydatki na obronność z 2% aż do 4% PKB, podczas 

gdy najbogatsze państwo Europy na obronę przeznacza niewiele ponad 1% PKB (co jest „jazda na 

gapę"). Szkoda również, że jednocześnie brakuje pieniędzy polskim samorządom na rozwój i 

sprawiedliwą transformację energetyczną z wstrzymywanej w UE należnych nam z funduszy w 

ramach KPO. 

Polska, miliony Polaków solidarnie w czasie tego największego exodusu zapewnili schronienie oraz 

produkty pierwszej potrzeby uchodźcom wojennym z Ukrainy. Od samego początku wojny, tj. 24 

lutego 2022 roku do Polski przybyło aż 8.89 mln ukraińskich uchodźców, głównie kobiet i dzieci 

(93%). Większość z nich powróciła już do swojej ojczyzny, a w Polsce pozostało ok. 2 miliony. 

Solidarna postawa Polski i milionów Polaków jest fenomenem niespotykanym na skalę światową 

przyjmując jedynie do rodzin i pensjonatów całą wielomilionową falę uchodźców. Nie 

zorganizowaliśmy ani jednego zamkniętego obozu dla uchodźców, co jest niestety na świecie 

normalnym standardem wśród państw udzielających pomocy uchodźcom. 

 

Polska objęła uchodźców wojennych pomocą społeczną, na takich samych zasadach jak obywateli 

Polski. 328 tys. dzieci ukraińskich korzysta z comiesięcznego świadczenia 500+, 12 tys. rodziców z 

Kapitału Opiekuńczego, 141 tys. otrzymało świadczenie 300+, a 53 tys. korzysta z zasiłków 

rodzinnych. Ponadto 191 tys. uczniów z Ukrainy uczęszcza do polskich szkół, co stanowi 65 proc. 

wszystkich ukraińskich dzieci przebywających w Polsce, a 43 tys. dzieci korzysta z opieki 

przedszkolnej. Łączy koszt powyższego wsparcia związanego z dziećmi z Ukrainy to ok. 200 mln zł 

miesięcznie. 

Przykładem wsparcia dla Ukrainy jakie może przekazać każdy region jest np. Samorząd 

Województwa Małopolskiego, który ustanowił Małopolską Tarczę Humanitarną o wartości ok.  

100 mln zł na wsparcie zadań związanych z napływem uchodźców wojennych z Ukrainy. Będą to 

m.in.: pakiet dla organizacji pozarządowych, wolontariatu współpracy z JST, pakiet rynku pracy, 

pakiet edukacji, pakiet transportu, pakiet społeczny. Województwo Małopolskie także bezpośrednio 
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przekazało pomoc finansową dla Obwodu Lwowskiego - partnerskiego regionu Małopolski, a 

obecnie ponad 100 generatorów prądu dla Obwodu Lwowskiego. 

Wolna, niepodległa, demokratyczna Ukraina zasługuje na solidarność Polski, Europy, USA całego 

demokratycznego świata, to wyzwanie naszej cywilizacji nasza powinność. 

Kazimierz Barczyk 

Radny Stanisław Klimek: Bardzo dziękuję Państwu za uwagę, ale chciałem przekazać te 

wiadomości żebyśmy byli zorientowani jak Polska pomaga Ukrainie.   

Ponadto radny Stanisław Klimek po raz kolejny zwrócił się z zapytaniem, kiedy nastąpi remont ul. 

Abp. Jerzego Ablewicza. Chce wiedzieć, czy jest szansa porozumienia się z Wójtem Gminy Tarnów 

na wykonanie przebicia celem odciążenia Osiedla Westerplatte oraz Osiedla Zielonego.  

Radny Józef Gancarz: 

1. W imieniu mieszkańców z ul. Krzyskiej i ul. Wiśniowej zwrócił się z prośbą do Prezydenta 

Tadeusza Kwiatkowskiego o wykonanie przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu tych ulic. W 

miejscu tym znajdują się sklepy po obu stronach drogi a przechodzenie przez ulicę dla osób 

starszych (w związku ze sporym ruchem) stanowi dla nich duże niebezpieczeństwo. 

2. Rady chce wiedzieć jaka umowa została podpisana pomiędzy ZDiK, który dostaje pieniądze z 

budżetu miasta Tarnowa a MPK, który jest przewoźnikiem miejskim na realizację przewozów 

transportem autobusowym? Czy ilość pieniędzy jaka została zapisana w umowie ZDIK z MPK 

wystarcza na realizację tych przewozów, w takim stanie jaki jest dzisiaj? (tak żeby nie było 

zwolnień pracowników i nie było wyłączeń i ograniczania tras linii) Czy są jakieś sygnały zarządu 

spółki albo z rady nadzorczej spółki, że będą problemy finansowe w spółce w związku z 

wzrostami cen: gazu, prądu, benzyny?     

3.  Skoro budżet został uchwalony miesiąc temu i on się spinał, radny chce wiedzieć na jakiej 

podstawie są przesuwane środki z modernizacji drogi krajowej 73 na utrzymanie systemów 

rowerów miejskich 45 tys.? W tym momencie jest sezon martwy, nic się nie dzieje w tych 

rowerach. Jeżeli w listopadzie było zamknięcie, pewnie kwietniu otwarcie to skąd nagle 

dodatkowe koszty się pojawiają?  

4.  W związku z tym, że 4 pracownikom Straży Miejskiej zostały wręczone wypowiedzenia, radny 

zwrócił się z prośbą do Prezydenta by patrzył na sprawy zatrudnieniowe w Urzędzie Miasta i w 

jednostkach, tak aby nie „wychodzić przed szereg”. Aby wstrzymać się z wypowiedzeniami, 

skoro mają to być naturalne odejścia: na emeryturę, rentę, czy ktoś sobie znajdzie inna pracę. 

Wyraził nadzieję, że wypowiedzenia w Straży Miejskiej zostaną cofnięte.  

  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Janas: Ja rozumiem, że Pan Przewodniczący 

połączył już dwa punkty? Ten punkt z dyskusją na temat zmian budżetowych i przy tym punkcie Pan 

Prezydent by odpowiedział.  

Radny Józef Gancarz: Panie Przewodniczący znajduję się w dobrym punkcie i w dobrym punkcie 

zabieram głos na konkretne tematy. Wszystko się mieści w porządku dnia.   

Radna Agnieszka Danielewicz: 

1. Poprosiła o rozważenie możliwości przedłużenia linii autobusowej „0” np. do ul. Spokojnej przy 

cmentarzu. Umożliwiłoby to przejazd mieszkańcom Krzyża bezpośrednio do Mościc. 

2. Uzupełnienie szczelin dylatacyjnych w nawierzchniach głównych ciągów komunikacyjnych.  

3. Uzupełnienie ubytków w jezdniach ulic: Nowodąbrowskiej, Parkowej, od PCK do Słowackiego, 

Błonie, Nowy Świat (przy parku), Jana Pawła (przy stacji benzynowej), Boya Żeleńskiego (na 

skrzyżowaniu z ul. Romanowicza). 

4. W imieniu mieszkańca chce wiedzieć jaka jest polityka miejska w temacie wykupu mieszkań 

komunalnych? Mieszkaniec od 2 lat stara się wykupić mieszkanie komunalne a z Urzędu Miasta 

płynie przekaz, że nie są w stanie nic zrobić, ponieważ Rada Miejska nie podejmuje tego tematu. 

5. W związku z tym, że w nowo powstałej ogrzewalni przyjmowane są osoby nietrzeźwe do  

1 promila alkoholu w wydychanym powietrzu, radna poprosiła o podanie podstawy prawnej 
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zakazu przyjmowania osób mających w wydychanym powietrzu powyżej 1 promila alkoholu. 

Zwróciła się z prośbą o zlikwidowanie tego warunku. 

Radna Krystyna Mierzejewska: Będę kontynuować sprawę dotyczącą PONON-u. Otóż chciałam 

poinformować wszystkich mieszkańców, wszystkich radnych jak teraz wygląda opieka nad osobami 

nietrzeźwymi. Otóż ogrzewalnia jest czynna od godziny 18 do 10. Od 10 do 18 jest nieczynna i 

oczywiście przyjmują tylko osoby, które mają w wydychanym powietrzu nie więcej niż 1 promil 

alkoholu. Dowiedziałam się, że od 1-szego były tylko dwie osoby, spełniały te warunki i tam się 

znajdowały. PONON – nie ma jeszcze, bo jest rozstrzygnięty konkurs, będzie działał od 1 lutego. Ale 

po naszych interwencjach czy nawet moich ostatnio zostali zatrudnieni lekarze. To jest taka jakby 

namiastka PONON-u. Lekarz i ratownik od godziny 13 do 23, czyli 10 godzin. Przedtem mieliśmy 24 

godziny na dobę. I między 10 a 13 nie funkcjonuje nic, ani ogrzewalnia, ani PONON, czyli nie ma 

lekarzy. Proszę Państwa wiem, że szpitale nie przyjmują osób nietrzeźwych, jeśli nic im się nie dzieje. 

Służby mundurowe alarmują - dzisiaj na Komisji Porządku Publicznego wypowiadał się Pan 

Komendant i zastępca ze związków, że mają ogromy problem w ciągu tego miesiąca co zrobić z tymi 

nietrzeźwymi, korzy mają więcej niż 1 promil w wydychanym powietrzu.  

Za zaistniałą sytuację winię przede wszystkim Panią Dyrektor Dorotę Krakowską, że wymyśliła taką 

karykaturę opieki nad nietrzeźwymi to znaczy ogrzewalnię i PONON, taki mały PONON, ja to 

nazywam „karykaturą PONON-u”. Mam pretensje również do Pana Prezydenta, że pozwolił 

zniszczyć coś co funkcjonuje dobrze i również do Pana Przewodniczącego Jakuba Kwaśnego, który 

na sesji, która trwała szybko, w pośpiechu, komisja nie była przeprowadzona jak należy. Komisja 

Zdrowia, Rodziny, nie było dyskusji…nie mam pretensji do radnych, bo przecież nie każdy zna się na 

wszystkim – ja mogę na ten temat powiedzieć dużo, Pan doktor Korczak się wypowiadał, ale nikt nie 

wziął tego pod uwagę. Mam pretensje do Pana Jakuba i on jest za to współodpowiedzialny albo nawet 

odpowiedzialny, ponieważ cały czas mówiliśmy na sesji na komisjach, że nie chcemy ogrzewalni, 

chcemy, żeby był PONON. Pani Dyrektor Dorota Krakowska zabrała głos powiedziała: nie, radni 

zostawcie PONON i ogrzewalnię. Pan Jakub Kwaśny to wpisał. To była sesja zdalna, nie można było 

włączyć mikrofonu, nie można było tego przedyskutować, wszystko w pośpiechu, bo za chwilę 

jechaliśmy na otwarcie Domu Kultury na Westerplatte. No i radni – do których też nie mam pretensji, 

bo nie wszyscy muszą wszystko wiedzieć, można ich też wprowadzić w błąd – przegłosowali. Jest to 

bardzo niekorzystne i musimy to zmienić, ja apeluję do wszystkich radnych. Bo każdy może się 

pomylić, można popełniać błędy, ale trzeba te błędy naprawiać. To jest fatalny błąd. I nie ustąpię, 

będę ciągle o tym mówić, aż w końcu przekonam wszystkich radnych, aż w końcu zrobimy poprawkę 

do tego programu i zlikwidujemy ogrzewalnię a zostawimy tylko PONON. Chciałam Państwu 

powiedzieć, że poprzednia firma, która prowadziła miała umowę do końca tego roku 2023 - urzędnicy 

nie raczyli z nimi porozmawiać – i wspominają ciągle poprzednią Panią Nyczaj i innych. W tej chwili 

nie, w tej chwili traktuje się fatalnie osoby, które tyle lat prowadziły ten PONON. Proszę Państwa 

było 24 godziny na dobę, lekarz i ratownik. Gdyby teraz utrzymać to, czyli najważniejszy personel, 

bo jeszcze jest personel pomocniczy…to, gdyby po obecnych stawkach 75 zł brutto lekarz, 45 

ratownik, to wychodzi, jeżeli codziennie 365 dni 1 mln 51 tys. zł. Tamta firma chciała 1 mln 400 no 

przecież dodatkowe koszty są: pranie, ogrzewanie, sprzątanie, jakaś administracja, księgowość. 

Naprawdę nie chcieli dużo, w fundacji nie pracują dla zysku. W tej chwili też zajęła się tym fundacja. 

W tej chwili koszty obecnej „karykatury PONON-u” i tej ogrzewalni, bo dla mnie to oni nie spełniają 

funkcji. Lekarz oczywiście od 13 do 23 z ratownikiem udzielają pomocy, porad, badają tych 

nietrzeźwych myślę, że i tych co przywiezie policja, ale tylko 10 godzin. To tak: ogrzewalnia kosztuje 

500 tys., PONON – 500 tys. Wystarczyło dodać 300 tys. i zostałoby to co powinno być. Ja nie mam 

pretensji do Państwa radnych, ale będę bardzo prosić o pomoc, o podjęcie uchwały i zmianę tego. 

To jest niemożliwe, żeby tak było nadal. Jest to niedopuszczalne – zresztą Komisja Zdrowia 

zajmowała się tym w poniedziałek, mamy też za trzy miesiące podsumowanie działalności, ale myślę, 

że nie możemy czekać trzy miesiące, trzeba to zrobić jak najszybciej.     

Radny Mirosław Biedroń: 

1. Poparł apel radnej Agnieszki Danielewicz i Krystyny Mierzejewskiej w sprawie PONON-u. 

„Jeżeli mamy sygnały, że policjanci, Straż Miejska wożą osoby nietrzeźwe, nie mają gdzie tych 



 Protokół Nr LXXXI/2023 z sesji Rady Miejskiej w Tarnowie z 26 stycznia 2023 r.  11 

osób przetransportować. Jeśli mamy informacje, że jest rzeczywiście ten 1 promil i te osoby nie 

korzystają w ogóle z tej ogrzewalni, to coś jest nie tak. (…) My jako radni zostaliśmy w ostatnich 

dniach grudnia zaskoczeni tym tematem. A sprawa dotycząca negocjowania wysokości stawek na 

ten rok ponoć była już od września wiadoma ze strony magistratu. I wtedy już można było 

rozmawiać, szukać rozwiązań. My w ostatniej chwili dowiedzieliśmy się, że trzeba przegłosować, 

trzeba szybko przyjąć decyzję.” Zaapelował do Pana Prezydenta o znalezienie jakiegoś 

rozwiązania dla zaistniałej sytuacji. 

2. Zwrócił się do służb współpracujących z Panem Prezydentem o zajecie się remontem ul. 

Lutosławskiego (równoległa do ul. E. Niedojadły). „Doraźne uzupełniania ubytków wystarcza 

tylko na parę dni.” 

3. Zwrócił się o rozważenie możliwości powołania stanowiska „oficera rowerowego”. Stanowisko 

takie funkcjonuje się i sprawdza w wielu miastach. W związku z przyjęciem w Tarnowie 

Zrównoważonego Planu Mobilności wprowadzenie takiego stanowiska byłoby szczególnie 

korzystne, ponieważ może pomóc we wprowadzaniu nowych rozwiązań ułatwiających 

poruszanie się po mieście rowerem. Ponadto radny chce wiedzieć, ile w tym roku miasto planuje 

utworzyć nowych kontrapasów i kontraruchów?    

4. Jakie były w roku 2022 koszty utrzymania (koszty inwestycyjne, koszty ogrzewania, koszty 

związane z oświetleniem, koszty wynagrodzeń): 

• Areny Jaskółka Tarnów, 

• Multimedialnego Centrum Artystycznego przy ul. Wałowej, 

• Pasażu Odkryć. 

Ponadto chce wiedzieć, jakie te placówki: 

• przyniosły przychody, zyski,  

• planują w tym roku przychody, wydatki. 

5. W imieniu Rady Osiedla „Piaskówka” zwrócił się o ponowne przeanalizowanie możliwości 

zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic: Boya Żeleńskiego, Romanowicza i Parkowej. Na 

wyjeździe ze strefy zamieszkania przy ul. Parkowej na ul. Romanowicza często dochodzi do 

stłuczek, kolizji i wypadków. Zaproponował by skrócić o kilka metrów strefę zamieszkania i 

wprowadzić znak STOP-u, by wymusić na kierujących zatrzymanie się.  

Radna Anna Krakowska: Szanowni Państwo będzie to kolejne przywitanie i naszych gości, ale także 

przywitanie zarządu miasta. Ponieważ nasza rozmowa w imieniu mieszkańców no nawet 

grzecznościowo tego wymaga. …. Zacznę od informacji dlatego, że tarnowianie – ci którzy nas 

oglądają, ale także ci którzy czytają – nie wiem, czy czytają protokół, pewnie nie. Ale czytają np. 

doniesienia medialne albo słuchają doniesień medialnych powinni o tym wiedzieć. Szanowni Państwo 

w związku z sytuacją jaka ma miejsce - o czym mówiła Pani Mierzejewska - gdy chodzi o ogrzewalnię 

i funkcjonowanie PONON-u dla osób nietrzeźwych, pozwolę sobie tylko powiedzieć, że rozeznanie 

mając w tej kwestii Komisja Rewizyjna przygotowała apel do Komendanta Wojewódzkiej Policji w 

Krakowie, ponieważ okazuje się, że np. taka miejscowość jak Brzesko potrafi sobie z tym problemem 

lepiej radzić, gdy chodzi o opiekę medyczną w tym znaczeniu, że policja posiada środki finansowe na 

wspomaganie leczenia czy badania takich osób. Jak rozumiem Pani Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia zawnioskowała nie tylko o likwidację ogrzewalni, ale o dodanie środków finansowych 

organizacji PONON dla prowadzenia tak jak dotychczas działalności. Państwo się chyba orientujecie 

- mówię zarówno do członków Komisji Zdrowia jak i tarnowian - ile ma kosztować jeden etat np. 

lekarza, czy jeden etat ratownika medycznego. Proszę Państwa to są naprawdę bardzo duże kwoty. 

Bardzo duże kwoty. I dodanie tych - jak słyszałam - 300 tys. nie wiem, czy leży w możliwościach 

miasta. A o tym co niedoskonałe to możemy dyskutować podczas dalszych naszych spotkań. Proszę 

Państwa wszystkich zainteresowanych odsyłam do apelu przygotowanego przez Komisję Rewizyjną i 

zobaczymy na ile nasz apel odniesie skutek. Chodzi generalnie rzecz biorąc o wsparcie także i 

finansowe działań przede wszystkim fundacji, która opiekuje się osobami nietrzeźwymi. Apel do 

wglądu.    

1. W nawiązaniu do apelu wygłoszonego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Jakuba 

Kwaśnego skierowanego do Pani Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego im. Św. Łukasza w 
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Tarnowie, Pani Anny Czech zwróciła się do Pana Prezydenta o wyjaśnienie jak wygląda sytuacja 

z zatrudnieniem i pensją dla pielęgniarek w Szpitalu Miejskim?  

Szanowni Państwo usłyszałam tutaj wiele głosów krytycznych – myślę o wypowiedzi Pani 

Mierzejewskiej – na temat działań pani Dyrektor Doroty Krakowskiej. Proszę Państwa nomen omen 

nazywając się tak samo nie prowadzę CUS-u i nie podejmuję jakiś ostatecznych decyzji. Natomiast 

mogę tylko powiedzieć, że to centrum funkcjonuje naprawdę bardzo porządnie i wielokierunkowo. Ta 

surowa opinia, że działania centrum w zakresie opieki nad osobami nietrzeźwymi przypomina 

karykaturę pozwolicie Państwo, że z taką opinią się nie zgodzę. Ale w związku z CUS-em prośba do 

pana Prezydenta o zwiększenie środków … 

2. Z związku z tym, że CUS wyczerpał środki na „Opaski życia” radna poprosiła o zwiększenie 

środków na ich zakup.  

3. Poprosiła o udzielenie odpowiedzi na pytania: 

• Ile osób zatrudniono w Centrum Dialogu?  

• Czemu ma służyć to Centrum Dialogu? 

4. Poprosiła o dokończenie chodnika na ul. Staffa. „Zadanie to nie zostało uwzględnione w budżecie, 

a to jest jakaś sytuacja kuriozalna, kiedy w połowie przerywa się pracę a drugą cześć ulicy 

zostawia się bez zrealizowania tej inwestycji.” 

Radny Marek Ciesielczyk: Ktoś tutaj powiedział, zdaje się Pani radna Mierzejewska, że nie ma 

pretensji do radnych w odróżnieniu do mnie. Ja mam do Was pretensje, nie pierwszy raz, zaraz 

wyjaśnię, dlaczego tym razem. Nikt się nawet nie zająknął – mimo że minął już miesiąc – od sesji 

skandalicznie zwołanej przez duet Kwaśny – Ciepiela.  Proszę zwrócić uwagę, że ostatnio zwoływane 

są nadzwyczajne sesje. Nadzwyczajna sesja – to informacja dla mieszkańców Tarnowa – 

nadzwyczajna sesja różni się tym od sesji zwyczajnej, że nie można zmienić porządku, z wyjątkiem 

wnioskodawcy, czyli prezydenta, radni nie mogą tego zrobić. Radni nie mogą występować w ramach 

tego punktu, w którym ja teraz występuję, czyli wolne wnioski, pytania. Czyli radnym zamyka się 

możliwości działania – przynajmniej w tym względzie – oraz usta. I Państwo to akceptujecie. Pan 

Kwaśny wiedział doskonale, że w okresie między świętami a Nowym Rokiem nie będzie na sesji troje 

radnych. Pan Solak – zdaje się – ja i Pani Świtalska. I wiedział, że ci radni będą głosować przeciwko 

projektowi budżetu. Głosowanie i tak by wypadło na korzyść prezydenta niestety, bo byłoby 13 do 12 

nawet gdybyśmy byli obecni. No ale wtedy by to trochę inaczej wyglądało. A poza tym nie jest do 

końca powiedziane, że to głosowanie musiałoby być 13 do 12 mogłoby być różnie gdybyśmy byli 

wszyscy na tej sali. Dlatego – nawiązując tutaj do krytyki Pana Kwaśnego odnośnie takiego 

zaskakującego głosowania i wprowadzenia – prawdę powiedziawszy radnych w błąd, ponawiam mój 

apel do kolegów z PiS- u o to abyście się udali w najbliższych tygodniach do Kancelarii Rady 

Miejskiej i podpisali wniosek, który ja ponownie złożę o odwołanie Pana Kwaśnego. Bo to nie tylko 

chodzi o te dwa wydarzenia. Jest cała seria tych sesji nadzwyczajnych. Ktoś powie tak: no ale 

przewodniczący nie ma wyjścia no, bo jak jest wniosek prezydenta, musi zwołać sesję. Zgoda, tylko 

może to zrobić też w innym terminie. Np. może zwołać sesję budżetową, najważniejszą tak jak była 

ona zaplanowana. Proszę Państwa nikt się z was nie zająknął, że prezydent po raz pierwszy w historii 

tego miasta – i chyba w Polsce nie było takiego przypadku – świadomie złożył projekt budżetu 

niezgodny z prawem, co mu wypomniała słusznie RIO. I Państwo nic na to. Przyjęliście to. Oczywiście 

prezydent poprawił, bo nie miał wyjścia, ale wiedział składając pierwszy projekt, że on jest niezgodny 

z prawem. I w związku z tym zwoływanie sesji w takim trybie jest absolutnie niedopuszczalne moim 

zdaniem i należy wyciągnąć odpowiednie konsekwencje wobec Przewodniczącego Kwaśnego. Ja nie 

rozumiem doprawdy czemu Państwo przez 4 lata – zwracam się do koleżanek i kolegów z PiS- u – 

roztaczacie parasol ochronny nad Panem Kwaśnym, jeżeli wiecie, że macie 13 głosów w ręku i można 

go odwołać w każdej chwili. Jakie to ma znaczenie, ja już pomijam aspekt polityczny, że popieracie 

tutaj kontrkandydata swojego prawdopodobnie w wyborach prezydenckich. Ale to Pan Kwaśny jest 

odpowiedzialny za wiele błędów – powiedzmy tak eufemistycznie – które popełnia Pan Ciepiela. Ktoś 

powie tak: a przewodniczący to i tak nic nie może. Nieprawda. Przewodniczący może wpływać na 

prezydenta w różny sposób i na pracę Rady, a tego nie robi. To wy zagłosowaliście za Panem 

Kwaśnym jako reprezentantem naszego miasta w Związku Miast Polskich. Dlaczego? Dlaczego? 
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Naprawdę ja już pomijam względy ideologiczne. Profesor Hartman jest waszym idolem? Przecież 

nawet Palikot wyrzucił go ze swojej partii za wypowiedzi na temat kazirodztwa. 

Ja mam taki zwyczaj - teraz przechodzę do zupełnie innego tematu - płacenia np. za cały rok za 

śmieci. No i chciałem uregulować ostatnio należność, ponieważ jak wiemy nastąpiła tam zmiana 

opłat. I dowiedziałem się, że mam zapłacić za czteroosobową rodzinę, za cztery osoby w 

gospodarstwie: ja, żona, dziecko – jedno, bo trzech synów już mam w Krakowie – i matka. Teraz będę 

płacić 900 zł a wg tamtego systemu o niższych stawkach płaciłbym 700. Nie mówię tu tego, żeby się 

skarżyć tylko żeby Państwu uświadomić, bo może Państwo nie zdajecie sobie sprawy, różnica wynosi 

200 zł, co jest dużo. Ja się specjalnie nie skarżę, ale podejrzewam, że bardzo wiele rodzin bardziej 

licznych – chodzi mi o miejsce zamieszkania – i bez ulgi – ja mam jeszcze ulgę na kartę dużej rodziny 

– jest taka różnica 200 zł. I Państwo – zwracam się do tych radych, którzy głosowali za podwyżką 

opłat śmieciowych – Państwo żeście za tym głosowali, ten rok po przyjęciu przez was tego budżetu – 

mówię z kolei do tych trzynastu radnych, którzy głosowali za budżetem – ten rok pokaże, że 

popełniliście bardzo duży błąd. Dlatego, że z tego fatalnego budżetu będą wynikać problemy dla nas 

wszystkich – mówię o mieszkańcach Tarnowa. I proszę Państwa zastanówcie się jeszcze, bo do 

wyborów pozostało już kilkanaście miesięcy. Oczywiście tutaj wracając do Pana Kwaśnego, Pan 

Kwaśny będzie się dystansował teraz od Prezydenta Ciepieli, bo wie, że pociągnie go na dno. PO 

lansujecie dalej Prezydenta Ciepielę macie kasę, macie miliony subwencji zróbcie sondaż, jakie 

poparcie ma w tej chwili Prezydent Ciepiela. Ja robiłem taki nieprofesjonalny sondaż wychodzi 20 

% to jest trzy razy mniej niż jego poparcie w wyborach prezydenckich. I dalej go lansujecie, i 

naprawdę nie rozumiem, dlaczego popieracie tę fatalną politykę prezydenta.  Bo w tej chwili to 

prezydent – jednoosobowo -   kieruje tym miastem, my nie mamy żadnego wpływu. Ale to jest wina 

radnych. Sami zrezygnowaliście z wpływu na decyzje prezydenta. Takie gadanie, że: apelujemy itd. 

Apele nie mają znaczenia. Apele to jest wyraz bezsilności. Dziękuję bardzo.    

Radna Kinga Klepacka: 

1. W imieniu mieszkańców Mościc zwróciła się z prośbą o usunięcie szkód w parku, do których 

doszło po ostatnich opadach śniegu. Ucierpiało tam 14 drzew z czego 11 jest powalonych, 2 

złamane w koronie, 1 złamane u podstawy. Zniszczeniu uległy również ławki przy ul. 

Zbylitowskiej. Mieszkańcy zwracają uwagę na fakt, iż drzewa mają bardzo mały system 

korzeniowy i park wymaga działań. Poprosiła o sporządzenie inwentaryzacji drzewostanu, 

ewentualnie rozważenie możliwości wykonania projektu rewitalizacji parku, przeanalizowania 

tego podłoża i ewentualnie dokonania nowych nasadzeń. 

2. Zgłosiła fatalny stan nawierzchni na ulicach: Pędrackiego, Owocowej, Moraczewskiego. 

Poprosiła o uzupełnienie tych ubytków, ponieważ powodują one uszkodzenia pojazdów. 

Radny Piotr Górnikiewicz: 

1. W związku z tym, że „Pani Prezydent Porębska na Komisji Sportu poinformowała, że rząd czy 

ministerstwo wycofuje się z obietnicy danej miastu – jak rozumiem ta obietnica była – dotyczącej 

finansowania Igrzysk Europejskich w kwestii pobytu sportowców tutaj na miejscu i całej oprawy”, 

rady poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytania:  

• Czy to jest faktycznie prawda? 

• Jaka to jest kwota, jaką miasto miałoby przeznaczyć na finasowanie tej imprezy? 

• Skąd weźmiemy na to pieniądze? 

2. W nawiązaniu do wniosku wysłanego przez radnego do Pana Prezydenta 20 stycznia 2023 r. 

dotyczącego upamiętnienia osoby Pana Zbigniewa Procia, który miał niezwykłe zasługi dla 

naszego miasta. Przedstawił pomysł nazwania jego imieniem skweru, na którym stoi pomnik 

Władysława Łokietka (powstaniem którego inicjatorem był Zbigniew Proć)  

3. Zwrócił się z prośbą o naprawę nawierzchni na ul. Saperów. 

Radna Jolanta Żurowska: 

1. Poprosiła o uzupełnienie ubytków na ul. Ziołowej przy filii poczty. W tym miejscu jest duże 

natężenie ruchu a ubytki są bardzo duże.  
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2. W imieniu mieszkańców, którzy mają problem z parkowaniem przy swoich posesjach, wzdłuż ul. 

Zagumnie. Nagminnie miejsca te zajmowane są przez pracowników zakładów „Sokołów” (którzy 

mają do dyspozycji duży parking przy cmentarzu, z którego nie korzystają, ponieważ jest on w 

większej odległości od zakładu). Zwróciła się z prośbą by Straż Miejska od czasu do czasu 

sprawdziła czy samochody tam stojące nie należą do pracowników ww. firmy. Nadmieniła 

ponadto, że pracownicy tych zakładów parkują również przy kościele co uniemożliwia 

parkowanie tam podczas różnego rodzaju uroczystości np. pogrzebowych.  

3. Zwróciła się z prośbą o uzupełnienie ubytków w ul. Klikowskiej (okolice zakładu „Sokołów”, 

obok przejazdu kolejowego, przy wjeździe na rondo Lecha Kaczyńskiego). Ruch na tej ulicy jest 

bardzo duży a ubytki te zagrażają bezpieczeństwu poruszających się tam. 

4. Poprosiła o interwencję odpowiednich służb w celu uzupełnienia ubytków w nawierzchni dróg 

pomiędzy ulicą Trawiastą a ulicą Pomidorową (ulice boczne do ul. Klikowskiej). 

5. Po raz kolejny zgłasza, iż przy ul. Św. Huberta, gdzie znajdują się działki budowlane i mnóstwo 

domów już powstało nie ma w dalszym ciągu dorowadzonych mediów: woda, kanalizacja. Chce 

wiedzieć jakie zostały podjęte działania w tej sprawie? Jakie są plany? Jak ta kwestia zostanie 

rozwiązana?    

6. W dniu 17 stycznia 2022 roku pewien mieszkaniec złożył pismo do urzędu o zmianę 

przeznaczenia terenu w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dotyczące ul. 

Mroźnej. Osoba ta dostała pozytywną odpowiedź, ale nic się w tej sprawie nie dzieje. Powodem, 

dla którego stara się o tą zmianę jest chęć zwiększenia możliwości rozwoju firmy i zwiększenie 

zatrudnienia. Radna chce wiedzieć jak długo trwają prace proceduralne, jeżeli chodzi o zmiany 

w planie zagospodarowania przestrzennego? Kiedy ta kwestia zostanie rozwiązana? Prosi o 

konkretną odpowiedź. Dane mieszkańca oraz działki, o którą chodzi stanowią załącznik do 

wniosku.   

Radny Zbigniew Kajpus: Początek roku to zawsze jest dobry okres na pewną refleksję, pewne 

przemyślenia. Ja pamiętam – z większością z Państwa miałem przyjemność pracować w tej i 

poprzedniej kadencji – jak wyglądało nasze miasto, jak wyglądał Tarnów na początku naszej siódmej 

kadencji. Otóż jadąc na dzisiejszą sesję, Szanowni Państwo przejechałem ul. Piłsudskiego, tą częścią, 

która jest naprzeciw seminarium tak elegancko ładnie zrobiona – pamiętam, że w poprzedniej 

kadencji, w tej wielokrotnie również ja składałem taki wniosek, aby ta ulica wreszcie – po której było 

ciężko nawet przejechać samochodem wreszcie odzyskała swój blask i odpowiedni poziom 

jakościowy. Takich ulic, takich miejsc w Tarnowie dziś mógłbym wskazać bardzo wiele. A dlaczego 

mógłbym wskazać wiele takich miejsc? Otóż dlatego, że wbrew tej opinii, którą tutaj na tej sali bardzo 

często lansujemy w Tarnowie wydarzyło się bardzo wiele dobrych rzeczy. Ja dzisiaj myślę, że 

powinniśmy komunikować się z naszymi mieszkańcami językiem właśnie tych dobrych rzeczy, które 

wydarzyły się w Tarnowie. Dzisiaj nikt, kto ma odrobinę przyzwoitości nie będzie negował tego, że 

zastaliśmy miasto z bardzo kiepską infrastrukturą sportową, począwszy od Hali Jaskółka, która 

praktycznie nie nadawała się już do użytku – poprzedniej Hali Jaskółka – poprzez stadion 

lekkoatletyczny na ul. Piłsudskiego, przez Dom Sportu w Mościcach. Mościce są przykładem 

wielkiego sukcesu infrastruktury sportowej. Choć sam nie jestem zwolennikiem Igrzysk Europejskich 

– uważam tą imprezę za dość kontrowersyjną – to muszę przyznać, że dzięki tej imprezie w Mościcach 

przybędą kolejne nowe obiekty sportowe: stadion dla piłkarzy i cała infrastruktura. Popatrzmy na 

system dróg, który uległ wielkiej zmianie w Tarnowie. Mamy ul. Lwowską, Elektryczną czy al. 

Solidarności, ale ul. Kwiatkowskiego w Mościcach naprzeciwko Grupy Azoty, most na Białej i wiele, 

wiele innych inwestycji infrastrukturalnych takich jak wiadukty. Oczywiście nie wyremontujemy 

wszystkich dróg na peryferiach w tych dzielnicach, gdzie jest taka niewątpliwa potrzeba, ale w 

każdym mieście europejskim są takie obszary, gdzie w centrum są rzeczy priorytetowe, ale są też 

dzielnice, w których trochę inaczej to wygląda. I Tarnów niczym się nie różni od tych miast, wręcz 

przeciwnie można bardzo wiele pozytywnych przykładów w naszym mieście podać. Szanowni 

Państwo doceniajmy to co dzieje się w naszym mieście, nie kreujmy przekazu negatywnego. Mówimy 

bardzo wiele dzisiaj o PONON-ie, o ogrzewalni, o ludziach z problemem alkoholowym, o 

nietrzeźwych. Ja wolałbym rozmawiać o trzeźwych, o mieszkańcach Tarnowa, którzy codziennie żyją 

w naszym mieście – ich jest znakomita większość i dostrzegać również ich potrzeby, potrzeby 

podnoszenia jakości życia w Tarnowie i to jest dla mnie, jako radnego najważniejsze.  Oczywiście, 
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Szanowni Państwo macie prawo do krytyki prezydenta. Ja pamiętam wielu prezydentów różnych 

miast – bardzo bliska jest mi osoba Prezydenta Adamowicza, który był non stop krytykowany, non 

stop miał bardzo negatywny przekaz „konotacje z Niemcami”, ale mieszkańcy byli mądrzejsi niż 

przekaz formułowany w tym kierunku. Wybierali prezydenta, bo doceniali jego skuteczność w 

działaniu. I myślę, że to jak nas ocenią mieszkańcy będzie najbardziej uczciwe, jeśli chodzi o akt 

wyborczy. Pan radny Ciesielczyk odwołuje się często do badań, sondaży, które przeprowadza albo 

które przytacza. Panie rady najważniejszym sondażem jest dzień wyborów i wtedy każdy mieszkaniec 

pokaże co sądzi opinia publiczna o tym co się dzieje w naszym Tarnowie. Jest sporo – mógłbym długo 

tutaj mówić – bardzo pozytywnych rzeczy, które zmieniły obraz tego miasta, również dzięki Państwu, 

którzy w tej kadencji jesteście w opozycji. Również dzięki Państwu Tarnów wypiękniał. Mamy 

wspaniały miejski szpital, jeśli ktoś korzystał z usług to wie, że tam się wiele dobrych rzeczy dzieje. 

Opieka medyczna – ta miejska – stoi na niezłym poziomie – chociażby można powiedzieć tutaj o 

Zespole Przychodni Specjalistycznych, czy Mościckim Centrum Medycznym, ale nie tylko. Jeśli tutaj 

kogoś nie wymieniłem to bardzo przepraszam. Nie pokazujmy negatywnego oblicza naszego miasta, 

bo to pozytywne jest znacznie większe niż to, które czasem eksponujemy tu nadmiernie. Dziś 

najważniejsze dla mieszkańców Tarnowa jest jakość życia mieszkańców. I tutaj proponuję abyśmy się 

nad tym w przyszłości skupili. Jest wiele sektorów, które podnoszą skutecznie swoje roszczenia. Mamy 

dzisiaj sprawę pielęgniarek w Szpitalu Wojewódzkim, ale również to jest sprawa pracowników spółek 

miejskich. I tutaj po raz kolejny chciałbym do Państwa zaapelować, że w niektórych spółkach 

wynagrodzenia, które są oferowane nie nadążają za tym co dzisiaj na rynku się dzieje. Wszyscy – 

pamiętam - krytykowali ewentualne podwyżki cen za usługi komunalne jak śmieci, które po prostu 

musiały ulec zmianie, choć były przez długi okres na niskim poziomie, aby po prostu zbilansować ten 

system. Wszyscy skupiamy się na tych komunalnych sprawach, ale nie przeszkadza nam to, że paliwo 

z 5 zł poszło prawie na 8 zł. … Nikomu nie przeszkadza, że kilogram świeżego kurczaka z 5 zł dziś 

kosztuje 20 zł. To nie komunalne koszty wpływają na obniżkę standardu życia mieszkańców, to nie to 

otoczenie Szanowni Państwo. Natomiast musimy pomyśleć i to pilnie o poprawie warunków 

płacowych w spółkach komunalnych, szczególnie w tych, w których te płace są najniższe. Ja jestem 

pracownikiem komunikacji miejskiej i Szanowni Państwo nie pamiętam takiej sytuacji, w której 

największa spółka należąca do GMT ma najniższe zarobki z pośród wszystkich spółek komunalnych. 

A standard życia pracowników niestety przez inflację, która jest na bardzo wysokim poziomie 

radykalnie został obniżony. I bardzo Państwa proszę o skuteczne działanie w tej kwestii, ponieważ 

jest ona pilna i myślę, że w czasie jest niemożliwa, żeby ją odwlec. Pomyślmy o wszystkich 

pracownikach komunalnych tam, gdzie taka jest potrzeba. Pomyślmy o mieszkańcach Tarnowa, żeby 

jakość ich życia była najważniejsza. To czy będziemy się tutaj spierać o to czy śmieci powinny 

kosztować 30 zł czy 31 – myślę, że dla mieszkańców ma marginalne znaczenie. Natomiast ważne jest 

to, ile dziś za swoją wypłatę - wyciągając pieniądze z portfela - na ile ich stać, jaki poziom życia dla 

swojej rodziny są w stanie z tej wypłaty zagwarantować.  

Radna Krystyna Mierzejewska: Wracając jeszcze krótko do tego PONON-u, bo Pani Anna 

Krakowska zwróciła uwagę na to, że nazwałam to „karykaturą PONON-u” i podtrzymuję to słowo. 

Bardzo broni Panią Dorotę Krakowską. Proszę Panią ja wypowiadałam się konkretnie o tej jednej 

sprawie. CUS obejmuje ogromne zadania: największa opieka społeczne, duże zadania, duży budżet i 

m.in. ten PONON. Ja miałam pretensje o tą jedną rzecz. Zarówno do Pana Prezydenta – nie, że jest 

Pan złym prezydentem – tylko, że mam o to pretensje i apelowałam, żeby to poprawić, ten błąd 

usunąć.  

Teraz pan Zbigniew Kajpus mówił, że walczymy o nietrzeźwych a zadbajmy o trzeźwych. Proszę 

Państwa jak się nie zaopiekujemy nietrzeźwymi to utrudnimy życie trzeźwym. Jak ktoś pójdzie na SOR 

a tam będzie osoba nietrzeźwa, która ma więcej niż 1 promil alkoholu to utrudnimy życie wielu 

osobom. Także to się wszystko razem wiąże. 

Pani Anna Krakowska proszę porozmawiać z doktorem Korczakiem, który zna ten problem i wszystko 

Pani wytłumaczy, dlaczego właśnie walczymy o to. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Nie widzę teraz Pana Prezydenta, ale ja chciałbym 

jedną rzecz przypomnieć i tu patrzę również w kierunku radnej Krystyny Mierzejewskiej, która o tej 
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kwestii wspominała. Tutaj wydaje się, że się zgadzamy Pani radna. PONON w Tarnowie jest 

potrzebny. I jak Państwo radni doskonale pamiętają, program, który uchwalaliśmy, który został nam 

przedstawiony przez Pana Prezydenta z tego programu ten PONON zniknął. I gdybyśmy wtedy ten 

program - przeciwdziałania problemom związanym z alkoholizmem w mieście Tarnowie - przyjęli w 

zasadzie takiego zadania w ogóle by nie było. Proszę zauważyć, że poprawka, którą wtedy radni 

przyjęli przywróciła do programu PONON na nowo. Niestety organ uchwałodawczy może zapisać 

pewne zadanie, ale jak ono jest później wykonane zależy od organu wykonawczego. Dlatego ze swej 

strony apeluję do Pana Prezydenta o to, aby PONON wrócił w takim kształcie w jakim był w zeszłym 

roku, ponieważ zarówno Straż Miejska, zarówno Policja, szpitale wskazują, że takie miejsce powinno 

być w mieście Tarnowie i osoby nietrzeźwe powinny tam trafiać. Lekarz powinien w tym momencie 

zdejmować pewne problemy z jednostek, które powinny zająć się leczeniem osób potrzebujących 

interwencji lekarskiej, a nie akurat znajdujących się pod wpływem. Dlatego tutaj Pani radna 

zgadzamy się w tej kwestii, PONON powinien wrócić do Tarnowa w takim kształcie w jakim był 

wcześniej. Tak naprawdę Panie Prezydencie powinniśmy się zastanowić czy nie powinniśmy dzisiaj 

rozmawiać, aby przywrócić Izbę Wytrzeźwień w takim kształcie jaki ona miała jeszcze wcześniej przed 

powstaniem PONON-u. To dzisiaj powinien być przedmiot dyskusji, bo problem niestety jest, był i 

będzie. I tak naprawdę nie wyeliminujemy tego dzisiaj, bo chyba jeszcze nikt sobie z tym do końca nie 

poradził. To jest jedna kwestia, do której chciałem się odnieść.  

A druga kwestia, do której chciałem się odnieść to bardzo dziękuję wszystkim Państwu radnym, którzy 

ze zrozumieniem podeszli do sytuacji w grudniu. Tym bardziej, że nie mam nadprzyrodzonych mocy 

– jak tutaj niektórzy mi przypisują – choć chciałbym wiedzieć o Państwu radnych wszystko włącznie 

z waszymi planami wyjazdowymi, myślami, bo wiele bym się pewnie wtedy dowiedział gdybym takie 

nadprzyrodzone moce posiadał. Nie wiedziałem również, że Pan radny Ciesielczyk planuje wyjazd 

do Jordanii – przykro mi, że tak się stało i Pan radny nie mógł wziąć udziału w sesji. No ale już tak 

w życiu bywa w sytuacjach nadzwyczajnych. Przypominam Drodzy Państwo, że – i tu zgadzam się z 

Panem radnym Ciesielczykiem – że mieliśmy z taką sytuacją do czynienia po raz pierwszy, że budżet 

złożony w dniu 15 listopada jak się okazało decyzją RIO potwierdziło, że prezydent nie złamał prawa 

składając taki niezbilansowany budżet. Ale z taką sytuacją mieliśmy do czynienia po raz pierwszy. 

Nie mogłem jako Przewodniczący Rady Miejskiej powiedzieć Panu Prezydentowi głosujmy 15 

grudnia to co jest - bo wtedy byśmy złamali prawo, Drodzy Państwo. Była to jednak bardzo 

uzasadniona prośba ze strony organu jakim jest Prezydent Miasta Tarnowa w związku z tym po 

konsultacji z szefami klubów taką decyzję należało wręcz podjąć. Nie będę się odnosić do kwestii sesji 

nadzwyczajnych, ale jeszcze raz przypomnę Szanowni Państwo. Prawo obliguje Przewodniczącego 

do zwołania sesji w ciągu siedmiu dni i jak Państwo zauważyli - choć do dobrego człowiek się szybko 

przyzwyczaja - jak tylko pojawia się wniosek od Pana Prezydenta o sesję nadzwyczajną otrzymujecie 

Państwo sms z informacją, że taki wniosek wpłynął. Staram się konsultować termin sesji 

nadzwyczajnej. Nie zawsze on będzie wszystkim odpowiadał, ale jak Państwo zauważyli celujemy w 

czwartki i celujemy również przy okazji sesji nadzwyczajnych – tu ukłon do rannego Józefa Gancarza 

– w godziny popołudniowe. Staram się i staramy się wszyscy, aby ta organizacja pracy Rady była jak 

najbardziej sprawna.     

Radna Barbara Koprowska: Bardzo często zwracałam uwagę na fakt, że budżety szkół są nierealne 

i takie budżety przyjmujemy. Każdy dyrektor - jak nie kto inny - zna potrzeby swojej placówki, 

analizuje rzetelnie i przygotowuje projekt budżetu pod potrzeby danej szkoły. Niestety te projekty 

budżetu, które oni opracowują są często i myślę, że za każdym razem uszczuplane, korygowane, 

zmniejszane. Ale taka sytuacja, która w tej chwili jest w szkołach, Panie Prezydencie wymaga 

naprawdę głębszej refleksji i przemyślenia. Dlaczego? Niepokojący jest fakt, że dyrektorzy 

zaproponowali środki, przewidzieli środki na zastępstwa, ograniczona jest praktycznie do 90%, bo 

10% środków na zastępstwa to niektóre szkoły wykorzystały już do tej pory, czyli w styczniu. Chcę 

powiedzieć, że nie tylko zastępstwa się odbywają, że nauczyciele chorują – no też człowiek i też 

choruje. Ale odbywają się różne zajęcia dydaktyczne, odbywają się wycieczki, które są edukacyjne, 

merytoryczne, zaplanowane, są to wyjazdy na konkursy, są to wyjazdy na olimpiady. Panie 

Prezydencie poruszyłam ten problem na Komisji Oświaty, ale uzyskałam właściwie tylko taki 

minimalny efekt i taką odpowiedź od Pani Dyrektor Abram, że dyrektor dysponuje, decyduje. To jest 
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prawda, dyrektor dysponuje, dyrektor decyduje, ale powinien dysponować i decydować w miarę 

środków, które realne są do tej dyspozycji i do tego przewidzianego działania na terenie szkoły. Taka 

sytuacja niepokoi Panie Prezydencie rodziców. Dzieci często zwalniane są do domu – pomijam, gdzie 

jest realizacja podstawy programowej, którą Pan też kiedyś podnosił, że powinna być właściwa. 

Dzieci młodsze nie zawsze mogą same przebywać w domu – rodzice się tym niepokoją. Bardzo często 

łączone są klasy a realizacja materiału w łączonych klasach to myślę, że tylko nauczyciele mogą na 

ten temat coś powiedzieć – zresztą Pani dyrektor i Pani Prezydent obecnie Bogumiła Porębska na 

pewno zdaje sobie sprawę jak można łączyć klasy. Kilka lat temu jeszcze Pani Porębska była 

dyrektorem Wydziału Edukacji, ograniczyliście Państwo ilość etatów w świetlicach. To też chyba nie 

jest dobrym rozwiązaniem na dzień dzisiejszy, kiedy bardzo często te dzieci muszą - żeby czekać na 

rodziców - przebywać w świetlicy. Dzieci starsze ze szkoły podstawowej korzystają z dożywiania 

czekają na obiad, spacerują po korytarzu, pałętają się – za przeproszeniem – i kto ma ponieść 

odpowiedzialność za bezpieczeństwo tych dzieci. Dyrektorzy często biorą zastępstwa, bo nie ma 

wyjścia. Owszem są to zastępstwa niepłatne, ale dyrektor po to ma zniżkę zajęć dydaktycznych, żeby 

nadzorował pracę całej placówki. Nauczyciel nie może odbyć zastępstwa niepłatnie – już pomijam 

kwestie sądowe, ale za każdą pracę należy się zapłata i przede wszystkim odpowiedzialność. Panie 

Prezydencie jest czas w tej chwili ferii, dwutygodniowego wypoczynku bardzo proszę o przemyślenie 

o skorygowanie tych budżetów, bo taka sytuacja nie może mieć na dłuższy czas miejsca. Ja natomiast 

bardzo bym prosiła Panią Prezydent o przygotowanie….       

1. W związku z ograniczeniami w środkach na zastępstwa w szkołach radna prosi o prześledzenie  

i skorygowanie budżetów szkół, ponieważ taka sytuacja nie może mieć miejsca. Ponadto prosi  

o przygotowanie materiałów dotyczących poszczególnych szkół podstawowych w formie tabelki 

z podziałem na:  

• Ilość etatów w świetlicy? 

• Ilu uczniów na stałe jest zapisanych do świetlicy? 

• Ilu uczniów przebywa aktualnie na świetlicy podczas tych ograniczeń? 

2. W związku z ogłoszeniem rządowego programu „Maluch+”, który najprawdopodobniej startuje 

w najbliższym czasie z możliwością wnioskowania o środki na budowę żłobków, radna zwróciła 

się z prośbą do Pana Prezydenta by Gmina Miasta Tarnowa złożyła taki wniosek o budowę 

wolnostojącego żłobka na Osiedlu Westerplatte. 

Odniosę się jeszcze tak króciutko do Pana radnego Zbigniewa Kajpusa. Cieszymy się, na pewno 

cieszymy się tym co dzieje się w naszym mieście. Ale ul. Piłsudskiego, którą Pan w tej chwili chwali, 

bardzo mi się podoba, natomiast wniosek był złożony jeszcze wcześniej przez Pana Przewodniczącego 

Koprowskiego miała być wykonana w 2017 roku. Jeżeli my po 5 latach będziemy się cieszyć sukcesem 

…miała być ta ulica wykonana na 100-lecie Niepodległości Polski. Natomiast zwróciłabym bardziej 

uwagę Panie Zbigniewie, bo na pewno Pan przejeżdża częściej ulicą Lwowską. Ulica Lwowska we 

wrześniu 2014 roku zgodnie z obietnicą Pana Prezydenta miała mieć: oświetlenie, chodnik, ścieżkę 

rowerową, do tej pory - 2014 rok. Idą tam osoby niepełnosprawne, nie ma oświetlenia, nie ma 

chodnika, nie ma odprowadzenia wody, nie ma krawężników. I widmo realizacji tej inwestycji oddala 

się coraz bardziej. W związku z tym nie będę wspominać o Panu Adamowiczu, którego wybierano. 

Natomiast jakie środowisko go krytykowało to Pan doskonale wie. Właśnie środowisko PO 

najczęściej i najszybciej się od Pana Abramowicza odsunęło stąd nie chcę wchodzić w tą politykę. 

Wszyscy szczycimy się tym co w mieście się dzieje, ale my mamy obowiązek zwracać uwagę na to co 

jeszcze można naprawić, zmienić. Mimo, że wg Pana Prezydenta Ciepieli jesteśmy w najlepszym 

historycznym miejscu w naszym mieście to jednak wiele zaniedbań widzimy i będziemy o te 

zaniedbania ciągle zabiegać.            

Radny Marek Ciesielczyk: Jeszcze raz chciałem Państwa poinformować, że radny Kwaśny 

doskonale wiedział, że na sesji budżetowej zwołanej w trybie stacjonarnym nie będzie trzech radnych 

mnie, Pani Świtalskiej i Pana Solaka. Radnych, którzy jak mógł przypuszczać będą głosowali 

przeciwko budżetowi. Mimo to nie zwołał sesji w innym terminie albo jeżeli już tak bardzo Panu 

zależało mógł Pan zwołać tą sesję on-line i nic by się wielkiego nie stało, ponieważ przez dwa lata te 

sesje tak się odbywały. Ja tu do Pani Krakowskiej jeszcze taki literacki fragmencik króciutko „spisane 
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będą czyny i rozmowy” – troszeczkę zmienię koniec: Ciesielczyk pamięta. W związku z tym będą 

wyborcy na pewno pamiętać doskonale jak radni się zachowywali. I taki krótki apel jeszcze na koniec. 

Broń Boże, drodzy mieszkańcy nie głosujcie na tych, którzy byli w tej kadencji radnymi. I nie głosujcie 

na tych, którzy są członkami jakiejkolwiek partii politycznej, bo partiokracja to jest patologia. 

Dziękuję. 

Radny Zbigniew Kajpus: Nie zaskoczył mnie Pan radny Marek Ciesielczyk, zaapelował do swoich 

wyborców, żeby na niego nie głosować. Jest radnym, jest członkiem partii – nawet przewodniczącym 

partii. Myślę, że nie powinienem już tego komentować, wyborcy sami wyciągną z tego odpowiednie 

wnioski. 

Kilka słów do mojej koleżanki klubowej, Pani radnej Mierzejewskiej. Proszę jeszcze raz wysłuchać 

moją wypowiedź. Nigdzie nie powiedziałem, że nie interesuje mnie los nietrzeźwych. Powiedziałem, 

że proporcja czasu, który poświęcamy tematowi PONON-u, ogrzewalni czy - jak to potocznie ludzie 

mówią – Izby Wytrzeźwień, jest nieadekwatna do ilości tego problemu, ponieważ Tarnów składa się 

w większości z mieszkańców, którzy nie mają problemu z alkoholem więc myślę, że powinniśmy więcej 

czasu poświęcać, te proporcje rozłożyć inaczej. Natomiast ten problem powinien być skutecznie 

rozwiązany i mam nadzieję, że będzie. Sami Państwo wiecie, że uzależnień jest wiele nie tylko od 

alkoholu, ale nie przypominam sobie żebyśmy budowali specjalny system czy miejsce dla osób 

uzależnionych od narkotyków, czy związków psychotropowych, gdzie mogliby spokojnie zostać 

roztoczeni szeroką opieką a są oni po prostu odwożeni do szpitala i tam leczeni ze swojego 

uzależnienia.  

Pani Barbara Koprowska ma rację składaliśmy już w 2015 roku wnioski o ul. Piłsudskiego. 

Doczekaliśmy się pięknej wspaniałej nowoczesnej ulicy, która odzyskała swój unikatowy charakter i 

powinniśmy się z tego cieszyć. Najważniejsze, że ta sprawa została skutecznie zrealizowana. Co do 

ul. Lwowskiej na której też mam okazję często przebywać, to stwierdzenie, że brakuje tam 

infrastruktury chodnikowej, rowerowej jest półprawdą, ponieważ jest część nowa ulicy Lwowskiej, 

która ma bardzo ładnie wykonany ten fragment. Natomiast mam nadzieję, że pozyskamy środki 

chociażby z tych środków europejskich, które mają przyjść do nas na ten drugi etap modernizacji i 

budowy tej ulicy od Szpitala Wojewódzkiego, i na tej części ulicy Lwowskiej od skrzyżowania w 

kierunku marketu Kaufland bo tam też ten fragment jest w kiepskim stanie i wymaga ujęcia w tym 

programie inwestycji. Tak, jest to częściowo racja. Natomiast mówię popatrzmy jak pięknie ten 

fragment wygląda z dużym parkingiem, gdzie nigdy nie brakuje miejsc do parkowania. To miejsce  

ul. Lwowskiej, które zostało zmodernizowane i życzymy sobie, żeby pozostała część tej ulicy była w 

podobnym standardzie, ale to się właśnie wydarzyło, to zostało zrealizowane. Podobnie jak wiele 

innych ulic w Tarnowie, o których już wspominałem. …   

Odnośnie Prezydenta Adamowicza, którego niezmiernie szanowałem i ceniłem, miałem okazję 

obejrzeć reportaż w TVP info, na który zapewne się Pani powołuje o Panu Prezydencie i powiem 

szczerze mam mieszane uczucia. Tyle mogę powiedzieć. Pan Prezydent w pewnym okresie był – no 

trzeba powiedzieć – ofiarą pewnej nagonki na swoją osobę. Natomiast mieszkańcy, którym służył jako 

prezydent zupełnie inaczej postrzegali go obdarzając go w każdych wyborach zaufaniem, więc to jest 

dla mnie najważniejsze, jak decydują mieszkańcy, wyborcy a oni nie podzielali tego poglądu, który 

był tam – i może nie tylko tam zaprezentowany, to już nie chodzi o to… Ja myśląc o samorządzie mam 

zawsze tak z tyłu głowy, żeby myśleć pozytywnie, żeby się nie dzielić kto tam z Platformy, ten jest z 

PiS, bo to zupełnie jest nieistotne. Natomiast atak na człowieka jest zawsze atakiem bez względu na 

to z której strony przychodzi, myślę trudnym dla tej osoby, bo każdy ma jakąś swoją pojemność…. 

Wiceprzewodniczący Krzysztof Janas zwrócił uwagę radnemu i przypomniał co jest aktualnym 

punktem porządku obrad.        

Radny Zbigniew Kajpus: Panie Przewodniczący bardzo proszę mnie tutaj nie ograniczać, bo nie ma 

Pan do tego prawa – to jest po pierwsze. A po drugie na końcu mojej wypowiedzi będzie zadane 

pytanie i proszę się nie martwić.  

Każdy zarządzający gminą, miastem ma jakąś pojemność krytyki, którą może przyjąć. Natomiast jeśli 

ta krytyka staje się nadmierna i nie jest konstruktywna tylko jest narzędziem atakowania tej osoby 
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dochodzi do takiej sytuacji, że ta osoba jest w pewnym momencie zagrożona z wewnętrznego, z 

zewnętrznego środowiska i bardzo bym prosił, żeby taka krytyka miała jakieś uzasadnienie, 

merytoryczną jakość, bo tak na końcu wszyscy robimy sobie tym krzywdę. I chciałbym zapytać 

Państwa czy mogę liczyć na taką Państwa deklarację? To jest moje pytanie Panie Przewodniczący. 

Bardzo dziękuję. 

Radny Stanisław Klimek: Panie Przewodniczący zabierałem głos, bo chciałem poinformować 

Pana Prezydenta, Państwa radnych i to był nie mój głos, ale gmin i powiatów małopolski. To ja 

właśnie mój czas poświęciłem na ten temat związany z Ukrainą, żebyśmy widzieli co rząd polski 

robi, co my jako mieszkańcy Polski robimy.  

Panie Zbigniewie, aż się boję coś powiedzieć, bo Pan od razu powie, że to jest krytyka. A ja uważam, 

że - zwrócę się do Pana Marka Ciesielczyka radnego Rady Miejskiej w Tarnowie - Pan zaczął z 

mównicy nas trochę krytykować, że myśmy nic o budżecie nie mówili proponuję Panu - jako PiS 

oczywiście- proponuję Panu przeczytać dokładnie protokół z ostatniej sesji i tam jest to co Pan 

powiedział, że pierwszy raz – ja mówiłem – że pierwszy raz w mojej dwudziestoletniej pracy w 

samorządzie był budżet niedopięty dany do RIO i dla Państwa radnych. A resztę proszę sobie 

przeczytać co radni i z naszego klubu i koalicja rządząca mówiła na temat budżetu - to po pierwsze. 

A drugie, Panie Zbigniewie dziękuję, że mnie Pan popiera w sprawach Państwa kierowców, u Pana, 

gdzie faktycznie mają bardzo słabe zarobki - prawie najniższe, nie prawie – może dzisiaj jest 

podwyżka nie wiem, bo nie rozmawiałem. Ale bardzo bym prosił Panią Prezes i Pana Prezydenta, 

aby przedstawili jak w MPK jest z wynagrodzeniami, nie Pan jako radny, bo od tego ma Pan 

prezesa. I niech nam przedstawi i to samo apeluję, bo spotkałem się ze Strażą Miejską, nie mogę 

mówić czy to były Panie czy mężczyźni – bo by może śledztwo prowadzono - ale proszono, aby nie 

zwalniać pracowników, aby nie zwalniać. I Pana Prezydenta proszę, aby się zastanowić. I tylko bym 

miał prośbę, niech Pan nie mówi, że jak nie podnieśliśmy podatków to trzeba zwolnić, bo za chwilę 

przyjdą – jak czyta się w gazetach naszych regionalnych - że będą podwyżki biletów. Ale ta 

podwyżka biletów - nawet jakby doszła do skutku - ona nic nie da panom kierowcom czy 

pracownikom w mieście. Po prostu nic nie da, bo to są malutkie podwyżki groszowe i zresztą oni 

tym i tak nie dysponują. Bardzo bym tu prosił, jeszcze raz apeluję o zatrzymanie zwolnień w Urzędzie 

Miasta. Dziękuję. 

Radna Krystyna Mierzejewska: Panie Zbigniewie, że tak dużo rozmawiamy o nietrzeźwych, a 

przecież większość tarnowian to są trzeźwi? Proszę Pana 4 lata nie rozmawialiśmy na ten temat 

PONON funkcjonował fantastycznie, jeśli nie mówiąc bardzo dobrze i zaczął się problem, i o tym 

rozmawiamy. Jak problem rozwiążemy wszystko wróci do normy.  

Druga sprawa. Pani Anna Krakowska mi tu pokazała apel jaki Komisja Rewizyjna kieruje do 

Komendanta Wojewódzkiego Policji, żeby płacił za usługi, czyli badanie lekarskie. Pani radna, Pani 

jest radną od wielu lat i pewnie wtedy, kiedy PONON powstawał też była. Pan Prezydent Ścigała – 

tak zostałam poinformowana – zrezygnował z tych opłat, nie chciał. W trakcie tych 8 lat jak ta 

poprzednia fundacja działała to zgłaszała się policja z Dąbrowy Tarnowskiej, Brzeska. Chcieli tu 

przywozić i płacić, też miasto nie było zainteresowane. Myślę, że jest najwyższy czas, żeby było 

zainteresowanie i te płatności są w innych miastach i u nas też można tego oczekiwać. Nie trzeba 

pisać apeli. (głos z sali radnej Anny Krakowskiej) Uważam, że nie, apel nie powinien być dlatego, 

że to prezydent czy osoby przez niego upoważnione mogą się zwrócić - bez apelu – na rozmowę. 

Dotąd było bezpłatnie a teraz chcemy żebyście płacili. Skoro płaci policja w Dąbrowie Tarnowskiej 

w Brzesku – ja o tym wiedziałam oczywiście i nie dyskutowałam tutaj, ale trzeba do tego wrócić nie 

za pomocą apelu tylko normalnych rozmów, jak po prostu osoba, która zleca badanie czy firma, 

czyli policja i ta która wykonuje. I oczywiście można trochę środków uzyskać.        

Radna Grażyna Barwacz: Szanowni Państwo, Państwo Prezydenci, mówimy tutaj bardzo dużo no, 

bo pojawił się problem osób nietrzeźwych. Natomiast ja chciałam wrócić do tematu sytuacji 

finansowej szkół. Wiemy, że na Komisji Oświaty odbyła się obszerna dyskusja na ten temat i 

chciałam powiedzieć, że w naszych tarnowskich szkołach uczy się chyba ok. 18 tys. dzieci i 

młodzieży, plus jeszcze przedszkola więc to jest liczba pewnie grubo ponad 20 tys., a więc problem 

braku środków, o którym wiedzieliśmy już właściwie w listopadzie. To problem ogromnej liczby 
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dzieci i młodzieży oczywiście za wszystko odpowiadają dyrektor i nauczyciele. Ma dyrektor budżet 

powinien się zmieścić. Ja wielokrotnie rozmawiałam z Panem Skarbnikiem w listopadzie. Zdawałam 

sobie sprawę, że jeżeli wszyscy nie zadbamy o dochody miasta no to sytuacja we wszystkich 

właściwie sektorach może się okazać bardzo trudna. Mówię w tym momencie o szkołach, gdzie 

również notabene są również dzieci dotknięte skutkami alkoholizmu rodziców więc wcale ten temat 

nie jest tak daleko oderwany. Wiemy, jak pomocy potrzebują te dzieci, jak potrzebują psychiatrów, 

bo niestety skutki w ten sposób się przekładają. Problem bardzo ważny notabene poszerzający się, 

poszerzający się i poszerzający się, i widzimy to wszyscy niestety, małpki pojawiające się wszędzie 

w różnych kolorach, smakach i procentach. Wielokrotnie słyszałam, że problem się skończy, że to 

faktycznie rozpija dzieciaki. Ale ja wracam do tematu oświaty. Słuchajcie Państwo brakuje na 

godziny nadliczbowe. Wszyscy wiedzieliśmy, że to się tak może skończyć, i tak się dzieje. Jeżeli przy 

– powiedzmy – 54 godzinach przez 3 tygodnie odbywa się tylko 10 godzin dydaktycznych a reszta 

to są na różne sposoby organizowane opiekuńcze bądź pseudodydaktyczne, bo osoby nie do końca 

są przygotowane do prowadzenia. Jeśli np. przez dwa tygodnie nie ma języka angielskiego, jeśli 

przez dwa tygodnie, bo zwykle nauczyciele jak chorują to jest to pierwsze dwa tygodnie – 

przypomnę, że wiek nauczycieli w tej chwili dominujące jest 45 do 50 ten przedział najobszerniejszy. 

Ale myślę, że z przewagą później jeszcze osób starszych, a więc mających prawo chorować. Ja wiem, 

że po dwóch tygodniach płaci ZUS w przypadku osób 50+. Po miesiącu poniżej tego wieku płaci 

ZUS. Ale 10% godzin dydaktycznych, które można zrobić to jest naprawdę bardzo mało. Są już 

interwencje rodziców w kuratorium. Dyrektorzy, no cóż mogą powiedzieć, sytuacja jest jaka jest. 

Ale proszę mi wierzyć ja sama osobiście też czuję się współwinna sytuacji tej, że nie mamy na stole 

kilkunastu milionów i powiedzmy z tych kilkunastu milionów powiedzmy 5, 6 mln nie idzie na 

oświatę tarnowską. Myślę, że wszyscy powinniśmy się nad tym zastanowić, bo my tak naprawdę 

odpowiadamy za finanse miasta i ja tak naprawdę czasami podziwiałam odwagę Pana Sebastiana 

Stepka, Pana radnego, który mówił o tym otwartym tekstem. Ja też nie wiem czy będę w następnej 

kadencji – pewnie nie. Ale tylko przypominam, że owszem mamy obowiązek sygnalizować 

prezydentowi co jest ważne, niedofinasowane. Ale też jak nikt odpowiadamy również za finanse 

miasta. Jestem – nie ukrywam – jestem wkurzona tym, że kiedy były dyskusje, kiedy nauczyciele 

mnie pytali, kiedy mieszkańcy pytali o drogi, ja niestety musiałam odpowiadać: nie wiem, bo 

prawdopodobnie podatki przewrócą przedsiębiorców, przewrócą mieszkańców. Czterech 

przedsiębiorców zaczęło mi się w nos śmiać, mówiąc: co Pani opowiada, to nie podatki, to media 

nas przewracają. I z jakim skutkiem i co się dzieje w obszarze Tarnowa i ile firm przechodzi na 

samozatrudnienie albo się zwijają to jest inny zupełnie temat. Ale drodzy Państwo, źle się dzieje 

wszędzie, bo pieniędzy brakuje. Upominamy się o zwrot od policji za pewne usługi, bo kiedyś ich 

mniej brakowało albo nie brakowało. Teraz ich brakuje straszliwie. Myślę, że udawanie, że nie 

wiemy co się dzieje jest czystą hipokryzją i …nie posądzam Państwa o sobie mówię. Bo jeżeli 

jesteśmy tu wybrani, inteligentni, mądrzy to my wiemy skąd się te braki biorą. Więc ja tylko apeluję, 

Panie Prezydencie, jeśli jakieś środki się pojawią to jednak owszem osoby nietrzeźwe, owszem osoby 

potrzebujące w inny sposób, ale również, lekcje już się nie wrócą, klasa 3 szkoły podstawowej dla 

ucznia Antka już się nigdy nie wróci, lekcje, które przepadają, strasznie proszę, żeby to się w jakimś 

stopniu skończyło i żeby można było zwrócić szkołom pieniądze na zastępstwa - solidne, uczciwe a 

nie tylko opiekuńcze. Przypomnę 18 tys. młodzieży plus jeszcze ze 2, 3 tys. dzieciaczków w 

przedszkolu. Dziękuję.        

Radny Marek Ciesielczyk: Trochę zaniepokoiłem się swoją reakcją, ponieważ nadpobudliwość 

mojego szanownego kolegi udzieliła mi się. Jak Państwo widzicie trzeci raz zabieram głos. 

Faktycznie tutaj Pani radna Mierzejewska ma racje, może za mało wyeksponowała, że chodzi tutaj 

o trzeźwych a nie o nietrzeźwych, bo – to do mieszkańców taka uwaga – może nie wszyscy zrozumieli 

o co w tym chodzi. Ci wszyscy pijani ludzie, którzy mają po 1 promil oni będą kierowani do SOR-u 

i wtedy Państwo, i my wszyscy jak się znajdziemy w SOR będziemy czekać tam w kolejce z tymi 

nietrzeźwymi. Apel do Pani Dyrektor Czechowej ma oczywiście sens do pewnego stopnia. Ja bym 

proponował skierować przede wszystkim do radnych sejmiku oraz do posłów, no bo jak Państwo 

wiecie to jest szpital nie nasz tylko wojewódzki. Więc tutaj by należało uderzyć do marszałka i do 

sejmiku. 
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I takie krótkie sprostowanie do Pana Kajpusa. Ja jestem członkiem, ale Antypartii i po drugie – już 

nie chciałem tego rozwijać – że zawsze mówiłem z wyjątkiem dwóch radnych: Ciesielczyka i Solaka. 

23 radnych powinno być na tej czarnej liście wyborców. My dwaj, tylko my dwaj podpisaliśmy się 

pod wnioskiem o obniżenie wynagrodzenia Prezydentowi Ciepieli. Dlatego uważam, że nas należy 

wyłączyć. Dziękuję.    

Prezydent Miasta Tarnowa Roman Ciepiela: Ja w tym punkcie nie będę oczywiście Państwu 

odpowiadał, wszystkie odpowiedzi będą udzielone w stosownym czasie i formie. Natomiast proszę 

przyjąć to co powiem raczej w formie oświadczenia. Mam gorącą prośbę do wszystkich, którzy 

oceniają sprawy zarządzania w naszym mieście, skuteczności, ale też bardzo proszę, aby przy 

personalizowaniu tych uwag kierować je pod moim adresem. Jestem osobą wybraną przez 

mieszkańców do zarzadzania miastem i przy pomocy UM i wszystkich jednostek pomocniczych 

staram się wywiązywać ze swoich zadań najlepiej jak potrafię. Oczywiście w tych kilkudziesięciu 

jednostkach są dyrektorzy, są osoby odpowiedzialne, są osoby, które są upoważnione do 

podejmowania decyzji administracyjnych. W zdecydowanej większości te osoby podejmują wiążące 

decyzje o wymiarze administracyjnym – ja osobiście takich decyzji nie podpisuję albo bardzo 

rzadko. Ale odpowiadam za jakość pracy tych osób i bardzo proszę nie kierować uwag personalnie 

do poszczególnych osób poza oczywiście skrajnymi przypadkami, kiedy jest to uzasadnione. Dzisiaj 

doszło do oceny Pani Doroty Krakowskiej w sposób absolutnie niedopuszczalny. Pani Dorota 

Krakowska jest cenionym Dyrektorem CUS, przeprowadziła wręcz radykalną, rewolucyjną zmianę 

w naszym mieście, jeśli chodzi o kierowanie całym sektorem polityki społecznej i chcę wyrazić jej 

uznanie i szacunek za jej pracę. I będę stał w jej obronie, i w obronie wszystkich osób moich 

zastępców i wszystkich dyrektorów, bo jeżeli Państwo chcecie krytycznie oceniać to bardzo proszę 

kierować do mnie. Ja znoszę te wszystkie również upokorzenia i personalne ataki – oczywiście są 

granice - tutaj przykład Pana Adamowicza jest chyba bardzo na czasie. Został na oczach swoich 

mieszkańców zamordowany w czasie WOŚP, nie dlatego, że go Platforma krytykowała tylko 

dlatego, że był nieprawdopodobny hejt w mediach również publicznych. Dlatego jeszcze raz 

Państwa proszę o kulturę słowa w dyskusji i jeżeli chcemy ocenić czyjąś postawę, czyjąś pracę to 

bardzo chętnie odpowiem na wszystkie również zarzuty – jeżeli się pojawią. 

I moja osobista uwaga, bo poświęciliście Państwo bardzo dużo czasu, opiece czy usługom dla osób 

nietrzeźwych w naszym mieście. Przypominam, że w naszym mieście przebywają osoby nietrzeźwe, 

które nie mieszkają w naszym mieście a nie mamy żadnego powodu, aby odwozić ich do swoich 

domów w Gminie Tarnów, Skrzyszowie, w Lisiej Górze, w Żabnie, Tuchowie i okolicach. Są osoby, 

które czy są trzeźwe, czy są nietrzeźwe wymagają opieki medycznej i żaden lekarz nie odmówi 

pomocy osobie zatrutej alkoholem. Przypominam, że osoby nieletnie mogą być w stanie nietrzeźwym 

nie z własnej woli – nie chcę analizować poszczególnych przypadków, ale wiecie Państwo, że i takie 

się zdarzają. Zresztą jest oddział leczenia po zatruciach w naszym szpitalu. Więc nie wrzucajmy 

wszystkich do jednego worka. W tym wspomnianym PONON-ie i ogrzewalni w styczniu 100 osób 

zostało przez policję dowiezionych z tego 50% to były osoby trzeźwe. Nie wiem, dlaczego mielibyśmy 

świadczyć usługi policji badania stanu trzeźwości czy nietrzeźwości bezpłatnie. Chyba, że Państwo 

uznacie, że to jest nasza rola, ale potrzebne są pieniądze. I dlatego apel o kilkaset tysięcy złotych 

na te usługi przyjmuję wręcz z niedowierzaniem. Ponieważ wielokrotnie w ubiegłym roku 

informowaliśmy, że jeżeli nie zwiększą się dochody naszego miasta, jeżeli po stronie dochodów w 

naszym budżecie nie będzie większych kwot, to będziemy mieli poważne napięcia po stronie 

wydatków i one występują: w oświacie, w polityce społecznej, w drogownictwie, w sprawach 

komunalnych. I będą występowały. Jeżeli minister finansów zabrał nam z roku na rok, z grudnia na 

styczeń 27 mln zł, Państwo podjęliście decyzję o niepodnoszeniu podatków – co rozumiem i zostało 

ocenione już wielokrotnie – to mamy mniejsze środki do wydatkowania. I apele o zwiększanie 

oczywiście będą skuteczne tylko wtedy jak te dochody się zwiększą. Więc bardzo proszę również w 

tym zakresie o umiar.  

Natomiast pozwolę sobie tylko dwa słowa na temat ulicy Lwowskiej. Dokumentacja jest 

przygotowana, pozwolenia są wydane, minister infrastruktury a w zasadzie premier rządu czy 

komisja przez niego powołana dwukrotnie odrzucił wniosek o środki na remont tej ważnej 

inwestycji. Czekamy na kolejny konkurs, będziemy składać do skutku. Proszę nie oskarżać 
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kogokolwiek w mieście o to, że tak ważna ulica jak ulica Lwowska nie jest remontowana, bo jesteśmy 

gotowi do przeprowadzenia tych prac. Natomiast rząd ma rozumiem inne priorytety niż 

przekazywanie naszemu miastu takich stosownych środków. Dziękuję bardzo.  

  

Ad. 5) [5] Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Tarnowie na rok 2023 – 

podjęcie uchwały. 

 
W nawiązaniu do poprzedniego punktu w porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Krzysztof Janas zaapelował do wszystkich radnych by na przyszłość składali wszystkie swoje 

pytania i interpelacje oraz oświadczenia i wolne wnioski w formie pisemnej, ponieważ ułatwiłoby 

to prowadzenie obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny poinformował, że w projekcie pierwotnie 

przesłanym do radnych będzie poprawka. Nastąpi przesunięcie tematu „Strategia Rozwoju 

Mieszkalnictwa dla Miasta Tarnowa do 2023 r.” ze stycznia na luty. Wynika to z faktu, że dwie 

komisje Komisja Rodziny i Komisja Spraw Komunalnych spotkały się z autorami strategii i złożyli 

różne zapytania i wnioski, w związku z czym pojawiła się konieczność przeniesienia tego tematu 

na miesiąc luty.   

Radny Marek Ciesielczyk: Korzystając z obecności kamer chciałem sobie pozwolić na pewne 

wyjaśnienie. Ja oczywiście bardzo wierzę w to co powiedział Pan Prezydent Ciepiela, że stara się 

wykonywać swoje obowiązki najlepiej jak potrafi…. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zwrócił radnemu uwagę by wypowiedź dotyczyła 

bieżącego tematu. 

Radny Marek Ciesielczyk:  Ale to jest wypowiedź dotycząca poprzedniego punktu, proszę pozwolić 

mi skończyć, bo …, ale ja mam tylko jedno zdanie. Wierzę w to co powiedział Prezydent, że wypełnia 

swoje obowiązki tak dobrze jak potrafi. Problem jednak polega na tym, że nie potrafi. Dziękuję. 

Radna Anna Krakowska: Ja mam tylko zapytanie, bo przeczytałam uważnie plan pracy Rady 

Miejskiej na 2023 rok i ja rozumiem, że ten plan będzie mógł ulegać modyfikacjom? Nie chodzi mi 

tylko o przesuniecie tematu, tylko pojawią się sprawy na bieżąco i w związku z tym myślę, że tutaj 

pozostawiamy pewne otwarcie, jeśli chodzi o plan pracy? To jest moje zapytanie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Tak Pani radna, jak doskonale Państwo wiecie, 

każda sesja rozpoczyna się od punktu „Zmiany w porządku obrad” i jeżeli coś na bieżąco się 

pojawia a radni się zgodzą w liczbie 13 radnych ten porządek obrad zawsze poszerzamy i jest on 

elastyczny jak najbardziej. 

Radna Angelika Świtalska: Panie Przewodniczący, co do planu chciałam zapytać, czy moglibyśmy 

się zastanowić nad grudniem. Nad tymi datami sesji zwyczajnych w grudniu? Może moglibyśmy, 

jeżeli dobrze poukładamy pracę to może byśmy zamknęli to w terminie do świąt? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Jak państwo wiedziecie są dwa terminy sesji. 

Jeżeli udałoby nam się zrobić 14 grudnia, ja również jestem za tym, aby ta sesja budżetowa odbyła 

się 14-stego grudnia i nie było potrzeby…Natomiast, Państwo wiecie jest taka a nie inna sytuacja, 

może się okazać, że radni będą mieć szereg wniosków, może się okazać, że będzie inne tąpnięcie. 

Wolę, żeby Państwo radni mieli taką świadomość, że taka możliwość jest. 

Radna Angelika Świtalska: Tak rozumiem, ale moglibyśmy zrobić np. 23 grudnia a nie 28 między 

świętami a sylwestrem. To też będziemy mieć sporo czasu, prawda? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pani radna za chwilę będzie z drugiej strony 

uwaga, że przed świętami ludzie mają inne zajęcia. W związku z tym, Drodzy Państwo to jest też 

„przewidywany termin sesji”. Nawet jak tu zapiszemy 22-gi, to może się okazać – i jako 

przewodniczący mam do tego prawo – zmienić termin sesji. Natomiast celujmy w taką sytuację, do 

której też ja osobiście się przychylam, żeby była jedna grudniowa sesja i żeby ona była 14-stego 

grudnia.  
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Radny Marek Ciesielczyk: Absolutnie zgadzam się z tym co Pan powiedział. Tylko proszę być 

konsekwentny. Jeżeli prezydent pozwoli sobie na podobną niespodziankę, jak w tym roku to 

przewodniczący – o czym wspomniałem – ma pewne uprawnienia i może Pan zadecydować w ten 

sposób, żeby jednak nie burzyć tego porządku świątecznego.  

Widzę, że Pan bardzo jest zainteresowany planem moich podróży – być może kiedyś razem pojedziemy 

gdzieś na jakąś wycieczkę. No więc apeluję do Pana, żeby Pan zrobił wszystko, żeby ta sesja odbyła 

się przed świętami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Jeżeli wiąże się to z zaproszeniem Pana radnego 

na jakąś wycieczkę to na pewno to rozważę. Zastanawiam się jaki kierunek teraz Pan radny obierze 

…. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania. 

Uchwała Nr LXXXI/754/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

planu pracy Rady Miejskiej w Tarnowie na rok 2023 (z autopoprawką) została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych (Grażyna Barwacz, Marek Ciesielczyk, Agnieszka 

Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Stanisław 

Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna 

Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska, Marian 

Wardzała, Tadeusz Żak, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu,  

4 radnych (Mirosław Biedroń, Kinga Klepacka, Piotr Wójcik, Tomasz Żmuda) nie oddało głosu,  

1 radny (Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 6) [6] Przyjęcie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Tarnowie na 2023 rok.  
 

Plan Kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 r. – zał. nr 12 

Radna Anna Krakowska: Tylko ad vocem, czyli do tego Pana głosu, że w tej chwili uchwalamy plan 

kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tarnowie. Ci, którzy zechcieliby przeczytać, czy 

przeczytali wiedzą, że podobnie jak plan pracy Rady, tutaj mogą być wprowadzane modyfikacje. I 

jeszcze jedno, gdyby Państwo wykazywali zainteresowanie tzw. pustymi miesiącami np. lutym lub 

grudniem albo czerwcem, to krótkie wyjaśnienie. W przypadku miesiąca luty będziemy dokonywali 

analizy dwóch protokołów i zajmie nam to sporo czasu. A jeśli chodzi o czerwiec czy grudzień, 

będziemy analizowali budżet. Czyli to nie jest tak, że te miesiące są puste. Plan kontroli, to plan 

kontroli zaplanowanych na 2023 rok a pozostałe miesiące również będą zapełnione naszą pracą. 

Dziękuję.  

Radny Marek Ciesielczyk: Jeżeli można zasugerować Komisji Rewizyjnej taki pomysł kontroli. Ja 

byłbym za tym, aby bardzo szczegółowo skontrolować wydatki tzw. Wydziału Komunikacji Społecznej 

- o ile on się jeszcze tak nazywa, bo tam ciągle jakieś zmiany następują. No ale wiadomo o co chodzi. 

Zwłaszcza wydatki, które są ukryte. Np. jedna z telewizji tarnowskich „STARnowa” – chyba tak się 

nazywa, regularnie pokazuje „kwadranse z prezydentem” czy „kwadranse prezydenta” i za tę 

audycję – jak zostałem poinformowany – miasto nic nie płaci. Natomiast co podejrzewałem i co się 

sprawdziło, miasto podpisuje umowę z tą telewizją na inne audycje. I wiecie, to jest taka forma ukryta, 

bo z jednej strony prezydent się tam promuje, tam nie ma żadnej dyskusji tylko prezydent odpowiada 

na jakieś pytania sam tam jest, występuje jeszcze niejaki Winczura, który tam jako statysta 

funkcjonuje, no a miasto płaci tej telewizji tylko, że za inne usługi. Zawiera miasto umowy z tą 

telewizją. 

Sprawa numer dwa, to są te dwa słynne pisemka, które wydaje prezydent właściwie UM, czy Wydział 

Komunikacji Społecznej – dokładniej mówiąc - które mają charakter także propagandowy i to jest 

poważny wydatek. Pani Anno poważny wydatek i o tym Pani też mówiła, dwa pisma są wydawane i 
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absolutnie to niczemu nie służy, bo to nie ma charakteru informacyjnego, lecz propagandowy. 

Chciałem zwrócić uwagę na coś o czym tu już była mowa, stadion w Mościcach. Pamiętacie był 

pokazany stadion i czytelnik mógł odnieść wrażenie, że ten stadion to już lada dzień będzie 

wyremontowany. I co się stało? Chyba w ostatnim numerze, w którymś z tych pisemek też była taka 

informacja, że powstaje jakieś tajemnicze centrum – ja nigdy nie pamiętam nazwy tego centrum na 

Kapłanówce, jakiś obiekt, który ma powstać – i czytelnik mógł odnieść wrażenie, że to już powstaje. 

Oczywiście nie ma na to pieniędzy, bo to są grube miliony. To jest po prostu dezinformacja. Pan 

Prezydent tu się często powołuje na moje publikacje dotyczące KGB i strategii dezinformacyjnych, 

jest chyba uważnym czytelnikiem i rzeczywiście dużo skorzystał z tych moich publikacji, no bo jego 

dezinformacja naprawdę jest porażająca. I jestem za tym, żeby absolutnie wywrzeć wpływ każdą 

możliwą drogą, aby nie wydawać tych publikacji dlatego, że to bardzo dużo kosztuje. To jest kilkaset 

tysięcy rocznie. Dziękuję bardzo.    

Radna Anna Krakowska: Szanowni Państwo, Pani Beata Baran poinformowała mnie, że 

wprowadzenie punktu „Przygotowanie Miasta do sezonu grzewczego 2023/2024 w tym temat 

spalarni śmieci oraz gospodarki odpadami” jest niezgodny z obowiązującym prawem 

samorządowym. Ja o tym nie wiedziałam i stąd podeszłam do Pani prawnik, żeby po prostu mi to 

wyjaśniła. Ja miałabym taką prośbę, jeżeli rzeczywiście ten punkt planu pracy byłby niezgodny z 

obowiązującym prawem trzeba będzie na to miejsce wprowadzić inny temat i o tej modyfikacji ja 

będę informowała Radę Miejską, ale teraz prosiłabym Panią prawnik, żeby – jeśli to możliwe – w 

sposób jak najbardziej komunikatywny wyjaśniła, dlaczego uznała ten temat: Państwo nie macie 

prawa kontrolować MPEC-u. Dlaczego nie mamy prawa kontrolować MPC-u? Proszę o kilka zdań 

na ten temat. 

Koordynator Biura Radców Prawnych UMT Beata Baran: Proszę Państwa dlatego, że MPEC nie 

jest gminną osobą prawną. MPEC jest samorządową osobą prawną. Jest jednostką organizacyjną w 

tym sensie, że jest osobą prawną, w której gmina posiada akcje jakiejś tam wartości. Natomiast za 

gminne jednostki organizacyjne uznaje się tylko i wyłącznie te spółki, w których gmina ma 100% 

udział. To też zresztą nie jest kwestia, która miała miejsce od początku obowiązywania prawa 

samorządowego. Długo uważało się – nie wiem, czy Państwo pamiętacie, bo niektórzy z Państwa 

jesteście radnymi już przez dłuższy okres czasu – że kontrola Komisji Rewizyjnej skupiona była tylko 

i wyłącznie na jednostkach organizacyjnych gminy rozumianych jako jednostki budżetowe i zakłady 

budżetowe. Nie mieliście Państwo prawa kontrolować spółek. Słynny przykład wodociągów 

tarnowskich tutaj pewnie Państwo pamiętacie, Komisja Rewizyjna nieraz próbowała kontrolować, 

niestety do tego nie dochodziło. 

Radna Anna Krakowska: Mamy tam tylko 49% udziałów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarnowie Jakub Kwaśny: Pani radna te kwestie zostaną 

wyjaśnione na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Ja tylko pragnę poinformować i przypomnieć, że 

mamy napisane jednostkę kontrolowaną Urząd Miasta Tarnowa - jako pierwszą i również 

przygotowanie miasta do sezonu grzewczego, pewnie temat będzie się pojawiał. UM, Prezydent 

Miasta Tarnowa pełni nadzór – ma swojego przedstawiciela w radzie nadzorczej – więc jak 

najbardziej może to być temat kontroli, ale w tym kontekście. 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Jakub Kwaśny stwierdził, że Rada Miejska przyjęła plan kontroli Komisji 

Rewizyjnej na rok 2023. 

 

Ad. 7) [7] Przyjęcie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Miejskiej w 

Tarnowie za rok 2022. 
 

Sprawozdanie z prac Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki za rok 2022– zał. nr 13 

Sprawozdanie z prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2022 – zał. nr 14 

Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty za rok 2022 - zał. nr 15 
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Sprawozdanie z prac Komisji Rodziny i Spraw Społecznych za rok 2022 – zał. 16 

Sprawozdanie z prac Komisji Zdrowia za rok 2022 – zał. nr 17 

Sprawozdanie z prac Komisji Spraw Komunalnych za rok 2022 – zał. nr 18  

Sprawozdanie z prac Komisji Kultury i Ochrony Zabytków za rok 2022 – zał. nr 19  

Sprawozdanie z prac Komisji Ekonomicznej za rok 2022 – zał. nr 20 

Sprawozdanie z prac Komisji Strategii Rozwoju Miasta za rok 2022 – zał. nr 21 

Sprawozdanie z prac Komisji Porządku Publicznego za rok 2022 – zał. nr 22 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji  

Przewodniczący Jakub Kwaśny stwierdził, że Rada Miejska przyjęła sprawozdania z prac komisji 

stałych za rok 2022. 

 

Ad. 8) [8] Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Tarnowie na 

rok 2023. 

Plan pracy Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji na rok 2023 – zał. nr 23 

Plan pracy Komisji Rodziny i Spraw Społecznych na rok 2023 – zał. nr 24 

Plan pracy Komisji Oświaty na rok 2023 – zał. nr 25 

Plan pracy Komisji Zdrowia na rok 2023 – zał. nr 26 

Plan pracy Komisji Spraw Komunalnych na rok 2023 – zał. nr 27 

Plan pracy Komisji Kultury i Ochrony Zabytków na rok 2023 – zał. nr 28 

Plan pracy Komisji Ekonomicznej na rok 2023 – zał. nr 29  

Plan pracy Komisji Strategii Rozwoju Miasta na rok 2023 – zał. nr 30 

Plan pracy Komisji Porządku Publicznego na 2023 r. – zał. nr 31  

 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag, Przewodniczący Jakub Kwaśny stwierdził, że Rada Miejska 

przyjęła plany pracy komisji stałych na rok 2023. 

 

Ad. 9) [9] Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta Tarnowa z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla miasta Tarnowa za rok 2022. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla miasta Tarnowa za 2022 rok – 

zał. nr 32 

Opinia Komisji Porządku Publicznego – Komisja przyjęła sprawozdanie – zał. nr 33 

Radny Marek Ciesielczyk: Może tak trochę niestosowne jest to co teraz powiem, bo tu chodzi o 

sprawozdanie więc jakby – mówiąc kolokwialnie – „po ptokach jest”, ale chciałbym zwrócić uwagę 

komisji na działalność policji na terenie Tarnowa. Nie wiem czy tutaj akurat komisja wytęża się 

stosowanie, aby współpracować dobrze z naszą policją tarnowską. Dlaczego o tym mówię? W 

internecie wczoraj pojawił się filmik – zachęcam do obejrzenia – gdzie policja na ulicy Wałowej-

Krakowska turbuje człowieka, który wg mojej informacji jest chory umysłowo i go aresztuje, 

zatrzymuje. Jeżeli takie filmy się ukazują w internecie i jeżeli jest oczywiste, że ta interwencja wg 

oceny widza takiego jak ja, jest co najmniej zbyt siłowa, no to wydaje mi się, że my tu jako radni 

powinniśmy też zająć jakieś stanowisko i przynajmniej wyjaśnić tego typu sytuacje np. na komisji 

takiej jak ta. Zachęcam kolegów z tej komisji do zainteresowania się ta sprawą. Dziękuję.  
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Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Jakub Kwaśny stwierdził, że Rada Miejska przyjęła Informację dot. działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla miasta Tarnowa za 2022 rok. 

Ad. 10) [I] Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miasta Tarnowa na lata 2023-2037 – podjęcie uchwały. 
 

Opinia Komisji Ekonomicznej – pozytywna – zał. nr 34  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny poinformował, że dyskusja w tym punkcie odbędzie 

się łącznie budżet i WPF. W związku z nieobecnością na sali obrad Prezydenta Tarnowa, jego 

zastępców oraz Skarbnika Miasta Tarnowa, Przewodniczący poprosił by ktoś z Urzędu Miasta 

pojawił się na sali by było możliwe procedowanie nad zmianami budżetowymi i WPF Gminy Miasta 

Tarnowa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny rozpoczął dyskusję. 

Radny Marek Ciesielczyk: Mój głos dotyczył zainteresowania Panów Prezydentów czy Państwa 

Prezydentów i Pan Skarbnik też się pojawił…, to jest typowe traktowanie radnych przez władze 

wykonawcze Tarnowa. Dziękuję.  

Radny Józef Gancarz: Ja tylko otworzę sobie projekt zmiany uchwały budżetowej…Chciałem w tym 

samym temacie co mówiłem w „oświadczeniach, wolnych wnioskach”. Chciałem wnieść do projektu 

uchwały budżetowej poprawki. Jeżeli faktycznie modernizacja infrastruktury drogowej na 500 tys. 

nie jest potrzebna ta kwota i ta infrastruktura na rzecz Igrzysk Europejskich zostanie zrealizowana w 

100%, to wnioskuję, aby tą kwotę podzielić 115 tys. 060 zł dla TOSiR-u na przebudowę kanalizacji 

sanitarnej obiektu TOSiR oraz zmienić zadanie. Nie dawać na Tarnowskie Centrum Dialogu – nie 

jest to pierwsza potrzeba, tym bardziej że oświadczenie było takie, że to Centrum Dialogu będzie 

budowane z funduszy norweskich. Aby 384 tys. 940 zł przenieść na przebudowę ul. Porzeczkowej jest 

to ulica, która została obiecana przy sesjach budżetowych, bardzo potrzebna. Od kilku lat ona schodzi 

z przebudowy i jest bardzo dużo pism od mieszkańców. Były wnioski do budżetu i myślę, że 

powinniśmy procedować to co było obiecane w uchwale budżetowej. Centrum Dialogu w uchwale 

budżetowej, dodatkowych pieniędzy nie było wpisane więc myślę, że może to poczekać. Jeżeli ktoś 

chce rozmawiać może sobie Salę Lustrzaną wynająć na miesiąc ona o 15-stej będzie czynna, można 

dyskutować. A więc róbmy rzeczy potrzebne a nie, które mogą poczekać. Dziękuję.    

Zastępca Prezydenta Tadeusz Kwiatkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, te środki, które 

przesuwamy na remont Pałacu Ślubów jest remont w trakcie realizacji. Wyszły – przy zabytkowym 

obiekcie – podczas prac występują rożne prace dodatkowe, które należy wykonać. I takie prace się 

pojawiły przy zdemontowaniu podłóg i po zdemontowaniu posadzek. Należy wykonać dodatkowe 

docieplenie izolacji piwnic i dlatego te środki są niezbędne, aby te prace przeprowadzić, aby te prace 

kontynuować. Środki, które przesuwamy to są środki, które były pierwotnie rezerwowane pod prace 

związane z przygotowaniem do Igrzysk Europejskich i na tą chwilę te środki możemy przesunąć i 

wykorzystać je do remontu Pałacu Ślubów – wszyscy wiemy dobrze, że Pałac Ślubów jest to obiekt 

zabytkowy i od wielu lat czeka na remont i ten remont jest kontynuowany. Myślę, że to jest sprawa 

priorytetowa, aby te prace były kontynuowane, żeby zabezpieczyć ten budynek przed niszczeniem. A 

główne środki to są środki norweskie. My tylko i wyłącznie dajemy tą kwotę do tych środków 

norweskich, aby móc te prace kontynuować i zakończyć realizację tej inwestycji w przewidywanym 

terminie jaki jest w umowie.   

Radny Józef Gancarz: Tym bardziej mnie Pan Kwiatkowski, Pan Prezydent Tadeusz uświadomił, że 

nie jest to pierwsza potrzeba, może to poczekać, nie jest to temat, który nagli. Są inne pilniejsze 

potrzeby w mieście Ja bardzo proszę radnych, aby głosować te wnioski, aby przenieść te pieniądze 

na ul. Porzeczkową. Było to obiecane, były głosy radnych i myślę róbmy to co faktycznie nagli a nie, 

że Centrum Dialogu, no może poczekać. W tym Pałacu Ślubów mogą naprawdę różne rzeczy wyjść. 

Natomiast było obiecane na sesji – nawet Pan Marek Ciesielczyk pytał – że to są fundusze norweskie, 
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dobrze żeście Państwo te fundusze uzyskali, żeście zrobili ten projekt, że było pozytywnie napisane, 

ale nie mieszkajmy w to pieniędzy budżetu Miasta Tarnowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pani mecenas ja mam pytanie. Jak zakwalifikować 

wniosek Pana radnego? 

Koordynator Biura Radców Prawnych UMT Beata Baran: To jest wniosek, to jest poprawka do 

uchwały, która może być zgłoszona, natomiast bez zgody prezydenta nie może być głosowana. A jeżeli 

będzie głosowana to będzie powodowała nieważność uchwały w tej części. Ponieważ inicjatywę w 

zakresie zmian budżetu ma tylko i wyłącznie prezydent.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: A zatem pytam Pana Prezydenta czy wyraża zgodę 

na głosowanie takiego wniosku? 

Prezydent Miasta Tarnowa Roman Ciepiela: Ja się wypowiem w sprawie propozycji zmian budżetu 

a nie procedury. Ta poprawka zgłoszona do tej inwestycji jest niezbędna. W trakcie prac – to co 

powiedział Pan Prezydent Kwiatkowski – w trakcie prac renowacyjnych i konserwatorskich okazało 

się, że na etapie przygotowania projektu nie byliśmy w stanie określić wszystkich potrzeb m.in. po 

ściągnięciu parkietów, które będą odnowione i wrócą na swoje miejsce. Należy po prostu wylać w 

miejsce legarów posadzkę i dodatkowo izolacje w piwnicach. Te prace nie mogą czekać. To nie jest 

tak, że możemy przerwać prace i wznowić je kiedyś w przyszłości. Przypominam… 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Panie Prezydencie, to jakby zostało nam 

przekazane. Chodziło mi i zapytałem o to czy Pan Prezydent zgadza się na poprawkę? 

Prezydent Miasta Tarnowa Roman Ciepiela: Oczywiście, że podtrzymuję w całym zakresie projekt 

uchwały i bardzo proszę o podjęcie decyzji w całości.  

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny przypomniał radnym, że w trakcie konstruowania 

ostatecznych wersji projektów uchwał mogą nastąpić zmiany w publikatorach. 

Uchwała Nr LXXXI/755/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 2023-2037 (z 

autopoprawką) została podjęta.  

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych (Grażyna Barwacz, Agnieszka Danielewicz, Piotr 

Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Jakub Kwaśny, Sebastian Stepek, 

Grzegorz Światłowski, Marian Wardzała, Tomasz Żmuda), przeciw – 10 radnych (Mirosław Biedroń, 

Józef Gancarz, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Adam 

Sajdak, Angelika Świtalska, Piotr Wójcik, Jolanta Żurowska), wstrzymało się 2 radnych (Marek 

Ciesielczyk, Krystyna Mierzejewska), 1 radny (Tadeusz Żak) nie oddał głosu, 1 radny (Dawid Solak) 

był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 11) [II] Zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 – 

podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Ekonomicznej – pozytywna – zła. nr 35  

Dyskusja odbyła się w punkcie poprzednim.  

Przystąpiono do głosowania. 

Uchwała Nr LXXXI/756/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca 

uchwałę budżetową Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 (z autopoprawką) została podjęta.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (Grażyna Barwacz, Agnieszka Danielewicz, Piotr 

Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Jakub Kwaśny, Krystyna 

Mierzejewska, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Marian Wardzała, Tadeusz Żak, Tomasz 

Żmuda), przeciw – 11 radnych (Mirosław Biedroń, Marek Ciesielczyk, Józef Gancarz, Stanisław 

Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Adam Sajdak, Angelika Świtalska, 
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Piotr Wójcik, Jolanta Żurowska), nikt nie wstrzymał się od głosu, 1 radny (Dawid Solak) był 

nieobecny na sesji. 

Ad. 12) [10] Zniesienie form ochrony przyrody – pomników przyrody w 

Tarnowie – podjęcie uchwały.   

Opinia Komisji Strategii Rozwoju Miasta – pozytywna – zał. nr 36 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny przypomniał, że punkt ten został zdjęty z porządku 

obrad sesji grudniowej a następnie został przeanalizowany dokładnie przez Komisję Strategii 

Rozwoju Miasta. Poinformował, że przedstawiciele Młodzieżowej Rady Miejskiej chcieli się 

wypowiedzieć w tym temacie. 

Radny Marek Ciesielczyk: Korzystając z tej okazji chciałbym spytać – nie wiem może to jest 

wynikiem chwilowego chaosu, ale dlaczego np. przedostatnia sesja Rady Miejskiej nie została, 

przynajmniej ja nie dostałem żadnego powiadomienia a w przypadku ostatniej sesji otrzymałem takie 

zawiadomienie dzień przed posiedzeniem. Czy to wynika z takich chwilowych problemów 

organizacyjnych? Na przyszłość jednak prosiłbym żebyśmy otrzymywali te zawiadomienia nieco 

wcześniej.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Szanowny Panie radny pragnę od razu Panu 

odpowiedzieć. Zawiadomienie o zwyczajnej sesji otrzymuje Pan na dwa tygodnie przed. Zawsze. (głos 

z sali) A o młodzieżowej? Szanowni Państwo to jak będzie opiekun Młodzieżowej Rady Miejskiej to 

będzie pilnował młodych ludzi. 

Radna Jolanta Żurowska: Ja tylko mam taką jedną uwagę, którą często słyszę od mieszkańców, 

którzy są zaniepokojeni liczbą wycinanych dużych, starych drzew w Tarnowie. Ja wiem, że ta decyzja 

jest zawsze w jakiś sposób uzasadniona, że jest zagrożenie, że jest taka potrzeba itd. Ale może trzeba 

naprawdę rozważyć proszę Państwa potrzebę wycinania tych drzew. Spójrzmy na miasta w Europie 

zachodniej na główne aleje i ulice. Piękne, duże, stare drzewa, które są w odpowiedni sposób 

zabezpieczone, obudowane. To daje nastrój i oczywiście oczyszcza powietrze. My zamiast tych 

wyciętych drzew bardzo często zstępujemy je różnego rodzaju donicami z zielenią. Proszę Państwa 

donica z zielenią to nie jest to samo co drzewo i nigdy nie zastąpi nam walorów krajobrazowych, 

walorów związanych z oczyszczaniem środowiska i generalnie rzecz biorąc nastrojem i sytuacją, jeśli 

chodzi o kwestie środowiskowe w mieście Tarnowie. Taka moja delikatna uwaga. Tak jak mówię, 

mieszkańcy bardzo często zwracają uwagę mówią: przechodziliśmy ul. Szkotnik i znowu tam wycinają 

drzewa. Co się dzieje w ogóle w Tarnowie? Dziękuję bardzo.     

Radna Agnieszka Danielewicz: Przypominam, że tutaj znosimy tylko ochronę pomnikową, także o 

pozwolenia na wycięcie trzeba jeszcze poczekać. Natomiast jako komisja dostaliśmy dokumentację 

fotograficzną, natomiast wczoraj jeszcze dostaliśmy prezentację na temat tych drzew. Nie wszystkie 

już wytrzymają próbę czasu, niektóre już się złamały. Jeżeli Państwo chcieliby zobaczyć 

prezentację…Czy Pan Dyrektor ma? (głos z sali) To bardzo proszę pokazać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Nie, nie Pani radna poczekajmy chwilę jest pewna 

kolejność. Za chwilę Panu Dyrektorowi oddam głos i będzie miał możliwość. Natomiast jeszcze są 

zgłoszenia do dyskusji. 

Radna Agnieszka Danielewicz: Jeszcze tylko dwa słowa powiem. Bardzo żałuję, nikt nie chce drzew 

wycinać. Natomiast nieraz naprawdę potrzeba jest duża. Jeżeli są zupełnie suche to warto posadzić 

nowe, nawet trzy na miejsce jednego. A przede wszystkim - tak jak Pani Anna Krakowska jak na 

komisji również inni radni stwierdzili - bezpieczeństwo jest najważniejsze. Dziękuję. 

Radny Tadeusz Żak: Ja mam takie pytanie w sprawie drzew, bo mieszkam róg Mickiewicza i 

Szpitalnej i mamy przed oknami – to są okna od drugiego pietra do parteru, to są okna kuchni – 

rośnie tam aż 5 akacji, blisko okna. Rozmawiałem z mieszkańcami i panią z zarządu budynków, która 

zajmuje się sprawami drzew, żeby je wyciąć, bo są za blisko, ale zgadzamy się, żeby posadzić inne 

niskopienne drzewa. Dziękuje bardzo. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zaapelował do radnych by dyskusja dotyczyła 

projektu uchwały a nie o wszystkich drzewach w Tarnowie. 

Radny Tomasz Żmuda: Ja Panie Przewodniczący króciutko. Wczoraj na komisji Pan Dyrektor 

pokazał jak to mniej więcej wygląda, bo jest ostatnio – nie wiem, jak to nazwać – jak wszyscy tu 

siedzimy nie chcemy, żeby drzewa były wycinane. Ale jak są one w takim stanie, że zagrażają 

bezpieczeństwu, kiedy dzieci idą do przedszkola, do szkoły czy rowerzyści, piesi i może to na głowę 

spaść. Możemy teraz przyznać, jak wygląda sytuacja – rozmawialiśmy z Panem Dyrektorem – w 

Parku Kwiatkowskiego w Mościcach jest po prostu po tych opadach ciężkich śniegu czy wiatrach są 

zniszczenia ławek, drzew, wszystkiego więc musimy rozważyć bezpieczeństwo – to co Pani 

Przewodnicząca Danielewicz mówiła - a drzewa. Ja też jestem za tym, aby drzew nie wycinać, ale 

jeśli one są w stanie takim jaki wczoraj pokazał Pan Dyrektor Kaczanowski no niestety musimy 

zagłosować za tym. 

Radna Jolanta Żurowska: Ja tylko dwa słowa tutaj, ponieważ odniosłam wrażenie, że Państwo mi 

tłumaczycie, dlaczego te drzewa są wycinane. Nie o to chodzi. Proszę Państwa ja przekazuję 

informacje od mieszkańców i to z czym się bardzo często spotykam. I teraz kwestia następująca, czy 

może bardziej wypadałoby tą informację do mieszkańców w jakiś sposób przesyłać. Tak? Mówić o 

tym, mówić o środowisku o tym, że jednak zabiegamy o to. Żeby nie było takiego wrażania – jakie ja 

tutaj odniosłam i wrażenia jakie odnoszą mieszkańcy, że w zasadzie to jest nam wszystko jedno i 

tniemy te drzewa jak leci. Jakąś kampanię społeczną, oczywiście to nie jest jakaś rzecz, którą należy 

tutaj w jakiś sposób egzekwować, ale gdzieś w mediach przecież możemy jakiś artykuł itd. na temat 

naszej polityki, jeżeli chodzi o ochronę środowiska i dbałość o te drzewa. Dziękuję.        

Młodzieżowa Rada Miejska w Tarnowie Michał Kliś: Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący i 

Wysoka Rado, nazywam się Michał Kliś jestem z Młodzieżowej Rady Miejskiej i niestety ciut odbiegnę 

od tematu tylko i wyłącznie pomników przyrody tylko na terenie plantów, ale bardziej rozszerzę temat 

do całego miasta. Jak zostało zauważone, ul. Szkotnik, słyszałem o wycinkach w innych miejscach w 

Tarnowie, bo dostałem zdjęcia od innego kolegi z Młodzieżowej Rady. I chciałbym poprosić o to, 

żeby te wycinki odbywały się w sposób przemyślany i konkretnie przebadany. Zostało zauważone, że 

tam są podane bardzo niekonkretne powody tak jak na Szkotniku, mieszkańcy nie zauważają i nie ma 

podanych powodów. Powód wycinki Plant nie był do końca jasny, ponieważ było napisane, że były 

badane a nie było konkretnie podane, że te drzewa zostały przebadane. W kwestii Szkotnika, miałbym 

nadzieję, że faktycznie, jeśli byłaby taka możliwość, zostałyby tam posadzone inne drzewa oraz 

bardzo prosiłbym o niewycinanie drzew bez konkretnych powodów jak bezpieczeństwo czy 

przebadanie, choroba, czy śmierć drzewa, ponieważ zabiera to również cień oraz pogarsza odbiór 

miasta na tle innych. Tak jak bodajże niedawno Legnica wycięła drzewa – bardzo ładny rynek – i 

zalała wszystko betonem. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Bardzo dziękuję za ten głos młodzieży, który jest 

bardzo istotny. Jak Państwo zauważyli większość radnych zawsze z troską o zieleni na terenie miasta 

Tarnowa się wypowiada. 

Radny Mirosław Biedroń: Rzeczywiście powinniśmy dbać o każde drzewo, jeśli są takie sytuacje, że 

wymaga wycięcia no to trzeba wyciąć to drzewo, bo choruje, bo już nie da się uratować. Ale w 

przypadku, gdy to drzewo przeszkadza przy inwestycji warto rozważyć jeszcze jedną rzecz, która jest 

stosowana w innych miastach i do tego gorąco zachęcam. Przesadzanie takich drzew. Są proste 

rozwiązania z tego co wiem również w Tarnowie jest kilka firm, które oferują coś takiego jak 

przeniesienie już rosnących drzew na terenie miasta w inne miejsce. I to rozwiązanie jest bardzo 

popularne i często stosowane w innych miastach – w Krakowie też, czytałem niedawno o tym 

rozwiązaniu. Więc proszę też to barć pod uwagę, bo nie zawsze każde wycięcie drzewa to jest tylko 

przyczyna tego, że drzewo choruje, że po prostu zagraża bezpieczeństwu. Pamiętajmy o tych 

rozwiązaniach, które są do zrealizowania  i do zastosowania, i też korzystajmy z tego co korzystają 

inne miasta. Bardzo dziękuję.  

Radny Piotr Górnikiewicz: Dzień dobry, już nie będę powtarzał, że drzewa są potrzebne, ale 

zachęcam wszystkich Państwa do odwiedzenia jednego miejsca w Tarnowie. Myślę tutaj o parkingu 

pod Stokrotką na Klikowskiej. To jest doskonały przykład, gdzie żadne drzewo nie przeszkadzało w 
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budowie tego parkingu wręcz przeciwnie i ta rozbudowa tego lokalu żadnego drzewa nie uszkodziła 

i nie zlikwidowała. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zwrócił się do Dyrektora Wydziału Ochrony 

środowiska Marka Kaczanowskiego o zabranie głosu. Poprosił również o wyświetlenie prezentacji 

multimedialnej. 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Marek Kaczanowski: Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo to już drugi raz mówimy o tych pięciu drzewach, które są praktycznie w tej chwili uschnięte, 

a jednego właściwie już nie ma, bo zostało po ostatnich opadach śniegu powalone. Są to drzewa, 

które nie rokują żadnych szans na przeżycie. To jest akurat klon jawor przy ulicy Pszennej, który jest 

zamierający a teraz to on właściwie już całkowicie zamarł. Jest wypróchniały i grozi przewróceniem. 

Tam jest ciąg pieszy, droga samochodowa, są budynki, jest zagrożenie bezpieczeństwa i po prostu to 

drzewo nie powinno już w takiej formie istnieć.  

Następne dwa drzewa to są klony jesionolistne na terenie parku Zgromadzenia Sacré Coeur one też 

w takiej formie jakiej tutaj widać są całkowicie uschnięte – to drugie w lecie jeszcze trochę dawało 

oznaki życia, ale nie ma żadnych szans, żeby przetrwało. Są to drzewa zagrzybione, chore i grożą 

przewróceniem. Tam jest niedaleko przedszkole, plac zabaw, przechodzą dzieci, też szkoła. Każdy 

mieszkaniec może przyjść do tego parku, bo park jest otwarty i też może się narazić na 

niebezpieczeństwo. I nie ma też szans, żeby te drzewa przetrwały dłużej.  

Kolejne drzewo to jest lipa w alei przy ul. Obrońców Lwowa. Ta aleja to jest piękna aleja lipowa 140 

lip z tym, że jedna lipa całkowicie uschła – to jest właśnie ta na zdjęciu, ta bezlistna a widzimy, że na 

korze ma już grzyby i została zaatakowana przez te szkodniki i nie ma też szans, żeby to drzewo 

przetrwało a stwarza zagrożenie i dla tego domu, który jest w pobliżu i dla mieszkańców, 

przechodniów, czy dla ruchu samochodowego. 

Kolejne drzewo to jest buk zwyczajny o imieniu „Łukasz”. Jest to drzewo na prywatnej posesji ono 

było piękne a w tej chwili jest już całkowicie uschnięte. Nie znamy przyczyny, nie wiemy, jak się to 

stało. Właścicielka też się bardzo zmartwiła – nazwała go na cześć swojego syna i cieszyła się, że 

będzie miała taką pamiątkę. No niestety drzewo jest w tej chwili do usunięcia, bo stwarza zagrożenie. 

Ono rośnie blisko ul. Sienkiewicza więc także dla przechodniów wzdłuż ul. Sienkiewicza i dla 

mieszkańców domu na posesji, której rośnie. 

Dwa drzewa na terenie Plant Kolejowych, czyli Plant im. Józefa Jakubowskiego. Jedno się właśnie 

zwaliło – po ostatnich opadach śniegu. To jest lipa, która jeszcze tam stoi, ale jest całkowicie pusta 

w środku i przy odziomku widzimy, że jest zagrzybiona, i też grozi przewróceniem. Natomiast drugie 

drzewo to jest kasztanowiec zwyczajny. Jest też pęknięty, wypróchniały w środku. Jego już w tej chwili 

nie ma, bo na następnym zdjęciu zobaczymy. To jest zdjęcie z poniedziałku tak to wygląda. Dobrze, 

że nie spadło na ścieżkę i że nikt tam nie przebywał w tej okolicy.  

To są te wszystkie drzewa, które prosimy o zniesienie ochrony pomnikowej. One wszystkie są po 

prostu zamarłe. 

Radna Anna Krakowska: Ja zwracam się do Pana Dyrektora w zasadzie tylko z zapytaniem. Leżą 

mi oczywiście na sercu wszystkie te wycinki w Mościcach co do tego nie ma żadnych wątpliwości, 

ale...pierwsze pytanie jest następujące. Proszę powiedzieć kto zajmuje się dbałością o drzewostan w 

paku okalającym pałac w Gumniskach? Tam, gdzie teraz jest zespół szkół. Tam są już drzewa 

wieloletnie i są pomnikami przyrody, nie słyszałam o jakiejkolwiek – na szczęście – wycince. Druga 

informacja. Czy jako miasto mamy prawo ingerować - nawet poprzez nasze zapytania - w sprawy 

drzewostanu w tej części parku w Mościcach, która jest jakby wydzielona dla Grupy Azoty? Pytam, 

ponieważ – może się Państwo uśmiechniecie, ale tam został posadzony dąb „Ignacy” i ponieważ my 

nie mamy wstępu na teren ten ogrodzony – mościczanie bardzo się na to żalili. Ja przyznaję, że 

rozmawiałam z prezesem, ale mój głos okazał się „głosem wołającego na puszczy”. Czy mamy 

jakiekolwiek wpływ? I ostatnie pytanie, jeśli chodzi w ogóle o tereny parkowe. Ja rozumiem Park 

Sośnina to nie nasza własność tutaj wpływu żadnego nie mamy? Proszę tylko o potwierdzenie.        
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Panie Dyrektorze, ponieważ te pytania nie 

dotyczyły tego projektu uchwały bardzo proszę bardzo krótko o odpowiedź.   

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Marek Kaczanowski: Jeżeli chodzi o park w Gumniskach 

to jest w utrzymaniu miasta. Wydział Infrastruktury Miejskiej dba o to, żeby te drzewa były tam w 

miarę dobrym stanie. Jeżeli nie będzie takiej potrzeby to nie będą one wycinane.  

Miasto nie ma żadnego wpływy na tą część Parku Kwiatkowskiego, która jest własnością Grupy 

Azoty. Też nie mamy wpływu, jeżeli chodzi o udzielanie zgody na usuniecie drzew, bo ta część podlega 

pod konserwatora zabytków w zakresie usuwania drzew i krzewów. Tereny parkowe staramy się 

utrzymywać jak najlepiej, ale niestety są takie sytuacje – jak w ostatni weekend po opadach śniegu, 

gdzie wszędzie poleciały drzewa i w Parku Kwiatkowskiego, i w innych parkach, i na innych ulicach 

mamy dużo zgłoszeń. Także kolejny pomnik przyrody lipa przy ul. Pieszej, Gospodarczej tam od 

strony ul. Lwowskiej został odłamany konar i będziemy się teraz przyglądać czy to drzewo przetrwa, 

bo po prostu jest też w złym stanie.  

Radna Angelika Świtalska: Ja mam tylko pytanie do Pana Dyrektora, jeżeli chodzi o te miejsca, 

gdzie będą wycięte te drzewa, czy są planowane nasadzenia nowych i w którym miejscu? 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Marek Kaczanowski: Po zniesieniu ochrony pomnikowej 

każde drzewo będzie musiało uzyskać zezwolenie, czyli zgodę na usunięcie. Będzie to wydawał albo 

marszałek dla drzew rosnących na terenie GMT albo Prezydent Miasta dla drzew na terenach 

prywatnych czy Zgromadzenia Sacré Coeur, czy Pani właścicielki posesji od buka „Łukasz”. W 

każdej decyzji, która będzie wydana zostaną nałożone nasadzenia zastępcze. Myślę, że co najmniej 

dwa za każde drzewo, które będzie usuwane. 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

Uchwała Nr LXXXI/757/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

zniesienia form ochrony przyrody – pomników przyrody w Tarnowie została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 22 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Marek 

Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga 

Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 

Kwaśny, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska, Marian 

Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie 

wstrzymał się od głosu, 2 radnych (Józef Gancarz, Krystyna Mierzejewska) nie oddało głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 13) [11] Zmiana uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasta 

Tarnowa, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i 

zasad korzystania z tych obiektów – podjęcie uchwały.  

Opinia Komisji Spraw Komunalnych – pozytywna – zał. nr 37 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/758/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Miasta Tarnowa, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Marek 

Ciesielczyk, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław 

Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Adam Sajdak, 

Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, 

Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 
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3 radnych (Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Krystyna Mierzejewska) nie oddało głosu,  

1 radny (Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

Ad. 14) [12] Zmiana uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie miasta Tarnowa – podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Spraw Komunalnych – pozytywna – zał. nr 38  

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/759/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Tarnowa została 

podjęta.  

Za podjęciem uchwały głosowało 22 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Marek 

Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga 

Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 

Kwaśny, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska, Marian 

Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i 

nie wstrzymał się od głosu, 2 radnych (Józef Gancarz, Krystyna Mierzejewska) nie oddało głosu, 1 

radny (Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 15) [13] Ustalenie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Tarnowa – podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Spraw Komunalnych – pozytywna – zał. nr 39 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/760/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania 

odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Tarnowa została podjęta.  

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Agnieszka 

Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław 

Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Adam Sajdak, 

Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Marian Wardzała, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta 

Żurowska), nikt nie był przeciw, wstrzymało się 4 radnych (Marek Ciesielczyk, Józef Gancarz, 

Angelika Świtalska, Piotr Wójcik), 1 radna (Krystyna Mierzejewska) nie oddała głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 16) [14] Zmiana uchwały w sprawie stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

dla zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów 

oraz ich rodziców – podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna – zał. nr 40 

Opinia Komisji Ekonomicznej – pozytywna – zał. nr 41 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/761/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla zwrotu kosztów przewozu 

niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów oraz ich rodziców została podjęta. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 23 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Marek 

Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew 

Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, 

Jakub Kwaśny, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska, Marian 

Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie 

wstrzymał się od głosu, 1 radna (Krystyna Mierzejewska) nie oddała głosu, 1 radny (Dawid Solak) 

był nieobecny na sesji. 

  

Ad. 17) [III] Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Miasta Tarnowa na lata 2023 

– 2026 – podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Rodziny i Spraw Społecznych – poczytywana – zał. nr 42 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/762/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie dla Gminy Miasta Tarnowa na lata 2023 – 2026 została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 22 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Marek 

Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew 

Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, 

Jakub Kwaśny, Adam Sajdak, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska, Marian Wardzała, Piotr 

Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się 

od głosu, 2 radnych (Krystyna Mierzejewska, Sebastian Stepek) nie oddało głosu, 1 radny (Dawid 

Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 18) [IV] Program osłonowy pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 

– podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Rodziny i Spraw Społecznych – pozytywna – zał. nr 43 

Radny Mirosław Biedroń: Ja tylko chciałem Pana Przewodniczącego zapytać o jedną dziwną rzecz, 

która się stała podczas poprzedniego głosowania. Otóż na sali widzę 20 radnych a zagłosowało 22. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Radni mogą być np. tu obok Pana Dyrektora 

Michałka jest Pani radna Danielewicz. Radny Stepek np. siedział niedaleko Pani Sekretarz na 

zapleczu. Ja go widzę.  

Radny Mirosław Biedroń: Czyli na zapleczu też jest sala obrad? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Proszę?  

Radny Mirosław Biedroń: Czyli na zapleczu też jest sala obrad? Na zapleczu - rozumiem też - sala 

obrad obowiązuje, tak? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Radny miał ze sobą narzędzie do głosowania i brał 

udział czynny. Słychać nas bardzo dosadnie zarówno pod lustrem obok Pana Dyrektora Michałka jak 

i w sali obok. 

Radny Mirosław Biedroń: Czyli nie trzeba być na sali, żeby móc zagłosować podczas sesji 

stacjonarnej? Tak? Czy rzeczywiście tak jest? 

Koordynator Biura Radców Prawnych UMT Beata Baran odpowiedziała radnemu Biedroniowi, że 

drzwi są otwarte i należy traktować całość jako salę.  

Radny Mirosław Biedroń: Czyli toaleta też. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Tak, schody też. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Uchwała Nr LXXXI/763/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

programu osłonowego pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 23 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Marek 

Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Józef Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew 

Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, 

Jakub Kwaśny, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska, Marian 

Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie 

wstrzymał się od głosu, 1 radna (Krystyna Mierzejewska) nie oddała głosu, 1 radny (Dawid Solak) 

był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 19) [V] Wybór Opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie – 

podjęcie uchwały. 

 
Opinia Komisji Oświaty – pozytywna – zał. nr 44 

Radny Marek Ciesielczyk: Chciałem na wstępie przeprosić, bo się zagalopowałem poprzednio źle 

sobie opatrzyłem na ekran i myślałem, że to jest już ten punkt. Chodzi mi o te zawiadomienia. A 

propos, jeżeli mówimy o tym opiekunie, no to chciałem tutaj Państwu zwrócić uwagę – nie wiem może 

tylko ja tak dostałem te zawiadomienia. Powtarzam, na przedostatnią sesję Rady Młodzieżowej nie 

otrzymałem w ogóle, a na ostatnią otrzymałem dzień przed posiedzeniem i nie mogłem na nim być 

obecny. W związku z tym proszę o przypilnowanie tego, aby jednak radni otrzymywali zawiadomienia 

wcześniej trochę przez młodzieżową sesją.  

Radny Stanisław Klimek: Ja też ostatnio chciałem być na tej Radzie Miejskiej Młodzieżowej, ale nie 

mogłem z tego prostego względu, że o tej samej godzinie mieliśmy Komisję Skarg Wniosków i Petycji 

o 14.30. więc w dwóch miejscach człowiek  naraz nie może być. Także tak się złożyło i przykro mi. 

   

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Michał Dygdoń: Niestety Przewodniczący 

Tomasz Kowalski nie mógł być dzisiaj na sesji więc napisał do Państwa radnych i do władz miasta 

list, który odczytam: 

Panie Przewodniczący! 

Panie i Panowie Radni! 

Dostojni Goście! 

Moim obowiązkiem jest przedstawić Wysokiej Radzie kandydata na Opiekuna Młodzieżowej Rady 

Miejskiej. Obowiązek ten czynię z wielkim zaszczytem i dużą przyjemnością, bo jestem w pełni 

przekonany, że znaleźliśmy najlepszego kandydata. Tą osobą jest Pan Jakub Kwaśny. Osoba o 

właściwych kompetencjach i umiejętnościach. Osoba o wielkiej pasji. I ta pasja tak bardzo nam 

zaimponowała. Panie Przewodniczący, wierzę, że razem osiągniemy bardzo wiele.  

Przed niespełna sześcioma laty mój szanowny poprzednik Przewodniczący Oliwer Hynek mówił w 

swoim wystąpieniu: „Myślę, że Rada winna wychodzić przed szereg, a gdy trzeba mówić »nie«. 

Młodzieżowa Rada Miejska musi zajmować stanowiska w sprawach ważnych dla całej społeczności 

lokalnej. Dlatego Rada powinna być jak rodzina. Rodzina, która się wspiera, pomaga oraz wspólnie 

i niepodzielnie działa dla dobra ogółu. Rada musi być otwarta na każdego, bez względu na wiek. 

Ponieważ wiek, to tylko pesel, data urodzin, a duch wiecznie pozostaje młody. Pragnę, aby Rada była 

miejscem spotkań różnych światopoglądów. Winna być tarnowską agorą ludzi młodych, gdzie każdy 

będzie mógł wyrazić swoje zdanie i będzie ono uszanowane.” Przewodniczący Hynek miał wtedy 

rację, a marzenie młodych tarnowian o tarnowskiej agorze ludzi młodych pozostaje żywo aktualne. I 

chcę to powiedzieć z pełną mocą, marzenie to nie może i nie będzie odkładane na później. 

Dzisiaj Młodzieżowa Rada Miejska jest silna. To owoc ciężkiej i długiej pracy wielu ludzi dobrej 

woli. Dziękuję włodarzom naszego miasta. Dziękuję Panu Prezydentowi Romanowi Ciepieli, 
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dziękuję Pani Prezydent Bogumile Porębskiej, dziękuję Wydziałowi Edukacji Urzędu Miasta 

Tarnowa, dziękuję Pałacowi Młodzieży. Dziękuję aktywistom i społecznikom. Dziękuję naszym 

poprzednikom. Silna i przede wszystkim skuteczna Młodzieżowa Rada to silniejsza i  skuteczniejsza 

demokracja w naszym mieście. Silna i skuteczna Młodzieżowa Rada to silniejszy i skuteczniejszy 

Tarnów. Nasz Dom. Dom każdego z nas. Największą mocą Rady są ci, którzy ją tworzą, a muszą 

Państwo wiedzieć, że Radę tworzą najlepsi. Młodzi radni mają głowy pełne pomysłów i serca 

wypełnione determinacją do działania. Jestem dumny, że mogę stać na czele tego zespołu. Jestem 

dumny, że razem z nimi mogę zmieniać nasze miasto na lepsze.  

Bardzo chciałbym być dziś z Wami, ale przebywam obecnie z wizytą w Nowym Sączu. Rozmawiamy 

z naszymi nowosądeckimi przyjaciółmi o współpracy. Mamy wiele wspólnych wyzwań. 

Współdziałając możemy pomóc w rozwoju naszego regionu i tym samym przyczynić się do rozwoju 

naszych miast. Bo rozwój jest bardzo ważny. Szczególnie dla młodych ludzi. Czas działać. Cieszę 

się, że podejmujemy ambitne przedsięwzięcia. Rozpoczęliśmy przygotowania do organizacji 

Tarnowskiego Tygodnia Młodzieży. To będzie prawdziwe święto młodych. Chcemy zintegrować 

lokalną społeczność. Chcemy głośno powiedzieć o sprawach młodych. Działając razem z naszymi 

partnerami chcemy, aby Tarnów na te kilka dni stał się stolicą młodych. Zaprosimy młodzieżowych 

radnych z całego kraju. Chcemy pokazać nas i nasze miasto światu. I wierzę, że nie zawiedziemy. 

Młodzi mają różne potrzeby, młodzi borykają się z różnymi problemami. Czasem są to kwestie 

bardzo podstawowe, jak choćby transport publiczny. Ta rzecz jest nieustannie podnoszona przez 

naszych rówieśników. Naszym obowiązkiem jest się tym zaopiekować. Już dziś chciałbym 

zapowiedzieć, że na najbliższej sesji podejmiemy ten temat. Zaprosimy Pana Prezydenta. 

Zaproszenie skierujemy również do Wójta Gminny Tarnów. Oczekujemy merytorycznej dyskusji i 

wsłuchania się w głos młodych. Zapraszamy także Państwa Radnych. 

Wiem, że młodzi nie mają na tej sali wrogów. Wiem, że losy naszego miasta są w sercach wszystkich 

Państwa na pierwszym miejscu. Radni Młodzieżowej Rady Miejskiej podobnie jak radni Rady 

Miejskiej swe mandaty czerpią z demokratycznych wyborów. To czyni nas uprawnionymi do 

reprezentowania tarnowskiej społeczności młodych. Ale bez Was nie uda się nam. Dlatego prosimy 

o wsparcie. Teraz i przez cały czas. Dziś zwracamy się o wybór Opiekuna Młodzieżowej Rady 

Miejskiej, przedstawiając Państwu Radnym jednego z Was. To jest wotum zaufania. Wotum zaufania 

wyrażone przez wchodzących w dorosłe życie dla tych, którzy tym życiem są już doświadczeni. 

Uczniów dla nauczycieli. Młodych dla dorosłych. Poznających świat społeczników dla zasłużonych 

samorządowców. Młodzieżowej Rady Miejskiej dla Rady Miejskiej. Idźmy razem. Z podniesionymi 

głowami. Połączył nas Tarnów i łączy nas Tarnów.  

Dzisiejsze przedłożenie poprzedziła głęboka refleksja i długa analiza. Dziś mamy pewność, że to 

dobra i słuszna decyzja. Rozmawialiśmy o tym we własnym gronie. Uczestniczyliśmy w 

opracowaniu koncepcji wykonywania zadań przez Opiekuna Rady, którą zaakceptowaliśmy. W 

końcu podjęliśmy decyzję. W duchu konsensusu. Jednomyślnie. 

Wysoka Rado! 

Zwracam się z prośbą o wybranie na Opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie 

samorządowca, nauczyciela akademickiego, członka organizacji społecznych i pozarządowych, 

Tarnowskiego Przyjaciela Młodzieży - Szanownego Pana Jakuba Kwaśnego. 

Z wyrazami najwyższego szacunku. 

Tomasz Kowalski 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie 

Radny Marek Ciesielczyk: Ja rozumiem – jeżeli się mylę to proszę mnie tu skorygować – ale 

chciałem się upewnić, że my mamy jakiś wpływ. My wybieramy tego opiekuna? W tej chwili mamy 

go wybrać? Czy jak to jest? Bo jeżeli tak, to ja stanowczo chciałem zaprotestować przeciwko tej 

kandydaturze. Ja mam jeszcze jednego syna – on jest już dorosły więc ma wyrobione zdanie. Ale jako 

rodzic nie zgadzam się, absolutnie się nie zgadzam, aby opiekunem Młodzieżowej Rady Miasta była 

osoba, z której poglądami ja się absolutnie nie identyfikuję. Ja nie mówię, że chciałbym osobę o 

innych wyrazistych poglądach. Chciałbym mieć pewność, że ta osoba będzie neutralna politycznie, 

światopoglądowo. Natomiast Pan Kwaśny absolutnie – po czterech latach mogę to powiedzieć – nie 
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gwarantuje neutralności w żadnym stopniu. Jego wystąpienia swego czasu w kampanii wyborczej u 

boku prof. Hartmana, który – jak powiedziałem – został wyrzucony nawet przez Palikota za swoje 

wypowiedzi dotyczące kazirodztwa, no mogą szokować. I w ogóle, że taki pomysł się zrodził, i że Pan 

Kwaśny się na to zgadza, to mnie to też dziwi. Bo jednak ja tutaj szanuję poglądy każdego, ale jeżeli 

mamy mieć opiekuna Rady Młodzieżowej to powinna to być absolutnie osoba niezwiązana z żadnym 

wyraźnym ruchem politycznym, światopoglądowym itd. Pan Kwaśny nie daje takiej gwarancji. Jeżeli 

Pan Kwaśny zostanie wybrany na opiekuna tej Młodzieżowej Rady to ja obiecuję, że podejmę wszelkie 

możliwe starania, żeby uświadomić młodym ludziom w Tarnowie – zawłaszcza uczniom szkół 

tarnowskich średnich – do czego doszło tak naprawdę. I myślę, że mam wystarczająco dużo 

argumentów, żeby przekonać młodych ludzi, że to jest wyjątkowa manipulacja do czego może tu dojść 

na tej sali.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: No są na świecie rzeczy niepojęte. Szanowny Panie 

radny, ja tylko informacyjnie. Przekazuję Panu informację, że ma Pan szansę dać wyraz swojego 

sprzeciwu w głosowaniu, które będzie za chwilę. Zgodnie ze statutem, który Rada Miejska przyjęła 

wybór kandydatów czy kandydata jak w tym przypadku na opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej 

należał do samej Młodzieżowej Rady Miejskiej – co przed chwilą usłyszeliśmy.  

Koordynator Biura Radców Prawnych UMT Beata Baran: Ustawa, Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Ustawa, przepraszam. Ustawa o tym mówi. W 

związku z tym ja nie dyskutowałem z propozycją. Taką otrzymałem w związku z tym udzieliłem zgody 

z najwyższym honorem.  

Radna Anna Krakowska: Ja pozwolę sobie najpierw zwrócić się z zapytaniem do Pana Michała. Ja 

mam takie pytanie. Jako radna mam akceptować bądź nie, wybór. Ja bardzo przepraszam, jaki to jest 

wybór? Ja mam jednego kandydata, nominata, proszę się nie gniewać Panie Michale, ale bardzo 

zwracam uwagę na zaznaczenia wyrażeń, zwrotów i opinii. No i naprawdę proszę się nie gniewać, ja 

bym chciała, żeby poza wizytówką Pana Przewodniczącego – której nie mam zamiaru kwestionować 

- bo doktorat jest w jakiejś mierze dowodem pracy naukowej – co do tego nie mam żadnych 

wątpliwości. I staż Pana Jakuba w Radzie Miejskiej także nie budzi żadnych wątpliwości. Ale proszę 

mi powiedzieć jaki ja mam wybór? To jest wybór tzn. jaki? Państwo wskazaliście i mój wybór polega 

na tym, że mam jednego kandydata i na tego jednego albo za, albo przeciw, albo wstrzymuję się. Co 

to za wybór? Zaraz będzie mógł Pan odpowiedzieć, bo jeszcze mam pytanie do Pana Prezydenta. Po 

przejrzeniu planu pracy Młodzieżowej Rady Miejskiej mogę powiedzieć, że plan pracy jest 

imponujący co do tego też nie mam żadnych wątpliwości. Jeśli Państwo wypełnicie go w 80% będzie 

to rzeczywiście duży sukces. Jakkolwiek – powiem szczerze - zaskoczyła mnie pierwsza podjęta przez 

Państwa uchwała, która domaga się tolerancji wobec osób LGBT. Ja rozumiem, że Państwo macie 

przykłady nietolerancji i dlatego domagacie się tolerancji. Ja się ani medialnie, ani w swoim 

gremium, ani w swoim środowisku – mam wnuczkę w wieku szkolnym, jakkolwiek w Krakowie a nie 

Tarnowie – nie spotkałam, skąd ta rezolucja? 

A teraz pytanie do Pana Prezydenta. Panie Prezydencie, kiedy czytałam Plan Pracy mowa przed 

chwilą była o Tarnowie – „stolico młodych” – na wszystko potrzebne są pieniądze. I jeśli mnie pamięć 

nie myli, bo jeśli chodzi o poprzednią Młodzieżową Radę Miejską – rzeczywiście na kilku spotkaniach 

byłam. Nie byłam formalnie, ale nieformalnie opiekowałam się. Wtedy miasto miało kwotę dla Rady 

Miejskiej w granicach 20 tys. i nawet niekoniecznie wykorzystaną. A w zapisach, które przeczytałam, 

wygląda na to, że Państwo potrzebujecie dużo więcej środków o 100% albo jeszcze więcej. A tutaj na 

Radzie Miejskiej jestem przekonywana, że mamy problemy budżetowe. Skąd te pieniądze, Szanowny 

Panie Prezydencie się wezmą. I jeszcze jedno. Ja rozumiem, że Państwo działacie w tej agendzie 

działań Pałacu Młodzieży. Państwo nie mieliście żadnej propozycji opiekuna, współpracy z Pałacem 

Młodzieży? No to jest zaskakujące. Jeśli to jest możliwe to proszę odpowiedzieć tak spontanicznie na 

moje pytania. Dziękuję. Również Pana Prezydenta o to poproszę.     

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Michał Dygoń: Rozważaliśmy wielu 

kandydatów, ale stwierdziliśmy, że Pan Jakub Kwaśny jest najbardziej odpowiednią osobą. Pokazuje 

to jego wieloletnie działanie w środowiskach młodzieżowych. Przykładowo niedługo będzie 31 finał 

WOŚP z tego co pamiętam to Pan Przewodniczący od wielu lat jest wolontariuszem, zbiera kwoty i 
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pomaga nawet młodym. Jest lubiany wśród studentów na uczelni Uniwersytetu Ekonomicznego w 

Krakowie. Więc uważam, że to jest naprawdę najlepszy kandydat jaki mógł być dla nas na opiekuna. 

Radna Anna Krakowska: Czy może Pan wskazać choć jedno nazwisko innego rozważanego 

kandydata? 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Michał Dygdoń: Rozważaliśmy również 

kandydaturę Roberta Wardzały na opiekuna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Słusznie tu koledzy radni wskazują, że - Drodzy 

Państwo - nie powinniśmy traktować tego w charakterze przesłuchania, ale pytania. Młodzi ludzie 

mają prawo do samostanowienia. 

Prezydent Miasta Tarnowa Roman Ciepiela: Środki finansowe na działalność Rady są 

zabezpieczone w planie finansowym Pałacu Młodzieży. To jest kwota 35 tys., jeżeli się okaże, że…  

(głos z sali radnej Anny Krakowskiej) To były propozycje, również były inne propozycje w stosunku 

do wielu innych wydatków w mieście. Jesteśmy w określonych realiach finansowych. Jeszcze raz 

podkreślam w planie finansowym Pałacu Młodzieży środki są zabezpieczone.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pan rady Zbigniew Kajpus zgłosił wniosek 

formalny więc ja muszę Panu radnemu dać głos poza kolejnością. To samo Pan radny Mirosław 

Biedroń. Rozumiem, że chodzi o przerwę? 

Radny Zbigniew Kajpus potwierdził, że w imieniu klubu prosi o 5 minutową przerwę po wyczerpaniu 

dyskusji. Wniosek Mirosława Biedronia był tożsamy z wnioskiem radnego Zbigniewa Kajpusa z tym, 

że zawnioskował o 10 minutową przerwę. 

Radny Marek Ciesielczyk: Tym razem chciałbym zaproponować pewne alternatywne wyjście. 

Chciałbym zaapelować do wszystkich nauczycieli na tej sali. Mam na myśli: Panią Krakowską, Panią 

Koprowską, Panią Żurowską, Panią Kingę Klepacką i Panią Barwacz. Chyba nikogo nie pominąłem?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pana Światłowskiego i Pana Górnikiewicza… 

Radny Marek Ciesielczyk: A Pan Światłowski jest nauczycielem? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pan Żmuda, Pan Janas… 

Radny Marek Ciesielczyk: Do wszystkich tych nauczycieli, aby ktoś z Państwa zgodził się być 

opiekunem Młodzieżowej Rady i na kogo moglibyśmy tutaj głosować oprócz Pana Kwaśnego. Mam 

nadzieję, że niektórzy przynajmniej z koleżanek i kolegów zgodzą się no, żeby jednak tutaj wprowadzić 

element faktycznej demokracji. Dziękuję.  

Radna Angelika Świtalska: Panie Przewodniczący ja mam wrażenie, że trzeba coś uporządkować. 

Wiem, że Pan może jest troszeczkę w niezręcznej sytuacji, że Pana o to proszę, ale przewodniczy Pan 

właśnie tej Radzie. Ja czytałam uchwały Młodzieżowej Rady Miejskiej, bez względu na jakiekolwiek 

poglądy polityczne staram się być po prostu sprawiedliwa i robię wszystko, żeby taką być. Proszę o 

uporządkowanie, bo może ja coś źle zrozumiałam, może mi tu ktoś wyjaśni. Młodzieżowa Rada 

Miejska zgodnie z uchwałami, które podjęła wybrała kandydata na opiekuna i wśród tych kandydatów 

mieliście jeszcze innych kandydatów, bo czytałam te Wasze dokumenty. (głos z sali mecenas Beaty 

Baran) Tak, rozumiem więc też apeluję do Państwa. Ja szanuję tutaj decyzję młodzieży, jeżeli chodzi 

o wybór kandydata i dlatego prosiłam o to uporządkowanie. Bo niedobrze jak się wkrada jakikolwiek 

chaos. Dziękuję bardzo.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Tak jest, tak było. Młodzi ludzie – zresztą Pan 

Michał to powiedział – brali pod uwagę, rozważali, dlatego to tyle trwało. Jesteśmy już parę miesięcy 

po inauguracji pierwszego składu Młodzieżowej Rady Miejskiej. Taką uchwałę otrzymał Pan 

Prezydent i taką uchwałę przygotowała Pani Prezydent czy Wydział Edukacji jaką mamy.  

Radna Grażyna Barwacz: Szanowni Państwo zarówno prace przed wyborami do Młodzieżowej 

Rady Miejskiej jak już czas od momentu powołania Rady Miejskiej, do dnia dzisiejszego to już jest 

kilka miesięcy. Ja osobiście, jeżeli chciałam być jako Przewodnicząca Komisji Oświaty na 

posiedzeniach Młodzieżowej Rady Miejskiej zadzwoniłam do Kancelarii Rady Miejskiej, bo było to 
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dla mnie istotne i udało mi się być co najmniej na dwóch o ile nie trzech posiedzeniach. Jeżeli 

Państwo w tej chwili, kiedy już przychodzi moment ewentualnej akceptacji, bądź nie kandydata tych 

młodych ludzi zaczynacie wszczynać w tym momencie jednak wielką ofensywę dyskusji, to naprawdę 

był czas na to wcześniej. Przysłuchując się dyskusjom na temat wyboru kandydata proszę mi wierzyć 

byłam bardzo jakby zaskoczona polemiką i dojrzałością dyskusji. Ja wiem, że wśród nas dorosłych 

jesteśmy już na tyle – a co właśnie, że powiem – „zepsutymi politykami”, że możemy się nawzajem 

szantażować, zastraszać, powoływać na powiedzmy po drodze (głosy z sali) …ja nie mówię wszyscy 

JA. Ja jestem być może „zepsutym politykiem” bardzo Państwa przepraszam, ja. Drodzy Państwo jak 

pada nazwisko Hartmana – jestem przekonana, że od Pana Hartmana do dzisiaj odeszło bardzo, 

bardzo wiele osób, które go poznały. Był przez pewien czas również pracownikiem w Tarnowie – już 

go nie ma. Więc to co było a na dzień dzisiejszy zostało zakwestionowane. Odsunęliśmy się od jego 

poglądów, nigdy nie było mi po drodze, czasami się przysłuchiwałam co mówi. Ale w tym momencie, 

jeżeli ktoś próbuje mnie szantażować, bo jestem nauczycielką, chociaż tu była propozycja przejęcia 

prowadzenia Młodzieżowej Rady. Drodzy moi są przepisy, jest kolejność działań, był czas na 

zainteresowanie i poszukania z waszej strony opiekuna i zaproponowania tej osoby młodym ludziom. 

Natomiast na dzień dzisiejszy my możemy podyskutować, ale zostaje oddanie głosu za lub przeciw. 

Więc naprawdę nie rozumiem, dlaczego też tych młodych ludzi narażamy na taką dość dziwną i 

nieładną dyskusję.  

Kochani niczym się nie zrażajcie. Myślę, że młode pokolenie może będzie miało więcej takiego 

wyczucia, taktu. A sądząc naprawdę po wypowiedziach, sposobie myślenia tych młodych ludzi 

uważam, że jest wielka szansa, że to młodsze pokolenie będzie ode mnie jako radnej dużo lepsze. 

Dziękuję bardzo. 

Radny Tomasz Żmuda: Powiem szczerze, że jestem troszeczkę zniesmaczony tą całą dyskusją, jaki 

dajemy przykład tym młodym ludziom jak to dzisiaj wygląda. Druga sprawa. Ja poczułem się w czasie 

tej rozmowy jak na jakiejś komisji śledczej. Wypytywanie młodego człowieka kto był kandydatem? 

Czy były jakieś naciski? To jest w ogóle dla mnie... (głos z sali radnej Anny Krakowskiej) Pani radna 

mogę skończyć? Czy Pani będzie mówiła?…, więc jest grubo nie w porządku. Ja może nie będę w 

stosunku do Przewodniczącego Kwaśnego obiektywny, bo jest moim kolegą z klubu i prywatnie też 

jest moim kolegą więc nie będę go wychwalał. Jest może za co, może nie, ale nie będę mówił. Ale 

mówię, że nie będę obiektywny, bo ktoś mi to zarzuci. Ale myślę, że padły bardzo ważne zdania na 

koniec przemowy tego młodego człowieka, że chcieli, żeby uszanować apel i propozycję. Wybrali, 

zaakcentowali to w taki sposób więc bardzo prosiłbym – tak jak Przewodnicząca Barwacz mówiła – 

albo zagłosować za albo przeciw. Bo taka rozmowa, która idzie w taką czy inną stronę już 

ideologiczną, czy mówienie nazwiska tego pana co przed chwilą Pani Przewodnicząca Barwacz 

mówiła jest grubo nie w porządku. Dziękuję.  

Radna Barbara Koprowska: Nie odebrałam tutaj żadnego nacisku albo szantażu. Uważam, że 

bardzo się cieszę, że mamy młodego człowieka i możemy o wiele kwestii zapytać. Ja doskonale 

pamiętam, kiedy powoływaliśmy po raz pierwszy – akurat mój staż radnego jest dosyć długi – kiedy 

powoływaliśmy Młodzieżową Radę Miasta. Pamiętam również czas, kiedy zmienialiśmy statut z 

udziałem Pana Kwaśnego, z udziałem Pana radnego Janasa, pamiętacie Państwo? Pan Żądło. Tu 

nie o to chodzi. Ja nie mam nic przeciwko Panu Przewodniczącemu Rady Miasta natomiast mam inne 

pytanie, które proszę potraktować poważnie. Czyli rozumiem Pani Prezydent, że do tej pory te kilka 

miesięcy Młodzieżowa Rada nie miała opiekuna? – pierwsze pytanie. Drugie pytanie. Co z etatami w 

Pałacu Młodzieży, gdzie były panie, które były opiekunkami z racji Młodzieżowej Rady. Co z tymi 

etatami? I trzecie pytanie, być może do Pani mecenas. Czy w statucie wprowadzimy taką zmianę, że 

opiekunem Młodzieżowej Rady Miasta będzie każdorazowo wybrany Przewodniczący Rady Miasta? 

Czyli tego się pozbywamy? (głos z sali mecenas Beaty Baran) Rozumiem, że tego zapisu w statucie 

nie wprowadzamy? (Pani mecenas Beata Baran potwierdziła) Szanowni Państwo Pan 

Przewodniczący jest zapracowany na pewno bierze sobie dużą odpowiedzialność na siebie i zgadzam 

się z tym. Natomiast rzeczywiście zawsze był to pracownik, do którego – tak jak zaznaczyłam nie mam 

nic do Pana Przewodniczącego – ale zawsze to była jakaś osoba, która była taką osobą zewnętrzną i 

nie związaną nawet z radnymi. Bo my jako radni możemy też, Pan Panie Przewodniczący, Pan też – 

możemy oponować albo podpowiadać. Byłoby dobrze, gdyby te głosy były takie naprawdę niezależne 
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w tej Młodzieżowej Radzie i kierowane też przez taką osobę. Zaznaczam to nie jest, że to jest akurat 

głos sprzeciwu. Proszę mi na te pytania odpowiedzieć, które zadałam.  

Zastępca Prezydenta Miasta Tarnowa Bogumiła Porębska: Tak Pani radna, Młodzieżowa Rada od 

momentu wyboru po pierwszym swoim spotkaniu, gdzie został ukonstytuowany zarząd całej 

Młodzieżowej Rady pełniła różne funkcje. Przede wszystkim zapoznawali się z procedurami to było 

po pierwsze. I tutaj była nieoceniona pomoc np. Pani mecenas Baran – jeżeli chodzi o procedowanie 

uchwał itd. - no bo to są młodzi ludzie, którzy wchodzą i uczą się, i trzeba im było tutaj pomóc. 

Natomiast wybór osoby, która jest kandydatem na opiekuna zależy tylko i wyłącznie od młodych ludzi. 

Ani Pałac Młodzieży – który jest w tej chwili tylko siedzibą Młodzieżowej Rady, nominalną siedzibą 

- ani my, ani Państwo nie mieliśmy wpływu żadnego z kim rozmawiali młodzi ludzie, czego oczekują 

od opiekuna. Oni mieli obowiązek nam przedstawić kandydatów.  

Natomiast co do etatów. Tamte panie pełniły po pół etatu i pełniły również inne role w Pałacu 

Młodzieży. Nie umiem w tej chwili Pani odpowiedzieć, jak są w tym arkuszu. Ja dam Pani odpowiedź 

jak sprawdzę wszystko dokładnie. Dobrze? Dziękuję bardzo. 

Radny Grzegorz Światłowski: Nie wiem, czy Państwo pamiętacie i Pani Barbara Koprowska, nie 

będę tutaj nazwisk wymieniał, ale jest nas tutaj sporo radnych, którzy zasiadają w tej Radzie nie po 

raz pierwszy, czasem drugi, trzeci. Zawsze było tak – przynajmniej ja to tak pamiętam – może 

pamiętam to źle, ale takim nieformalnym opiekunem Młodzieżowej Rady Miejskiej był 

Przewodniczący Rady Miejskiej. I nie mówimy tutaj o uregulowaniach prawnych, mówimy o czymś 

w rodzaju obyczaju. I taki obyczaj obowiązywał. Różnie to wyglądało w praktyce. Wydaje mi się, że 

jeżeli młodzi ludzie podjęli taką decyzję to nam nie pozostaje nic innego tylko dokonać wyboru – Pani 

Aniu – czyli zagłosować za lub przeciw, lub nie wziąć udziału w głosowaniu. Wydaje mi się, że 

niepotrzebnie narażamy ich na tego typu spektakle, z którymi mają w tej chwili do czynienia. Ja 

osobiście popieram ten projekt i będę głosował za Panem Kwaśnym.  

Radny Piotr Górnikiewicz: Ja oczywiście też popieram tą kandydaturę, natomiast myślę sobie, że ta 

dyskusja powinna się nazywać „jak skutecznie zniechęcić tarnowską młodzież do działania”, bo tak 

naprawdę ci wszyscy młodzi ludzie patrzą tutaj na nas na żywo i pewnie przed monitorami i myślą 

sobie: o co tutaj chodzi? Jeśli wybrali Pana Przewodniczącego Kwaśnego na swojego opiekuna to 

mam nadzieję, że dajemy im to prawo wyboru. Nie możemy tego w jakiś sposób negować. Więc ja 

absolutnie tutaj popieram tą kandydaturę i myślę, że ta dyskusja jest – przepraszam – ale żenująca.    

Radny Marek Ciesielczyk: Żenujące jest to co w tej chwili robicie.  Proszę Państwa w tej chwili to 

ja rozumiem, dlaczego ja nie otrzymałem zaproszenia na przedostatnią sesję i dlaczego otrzymałem 

zaproszenie w przeddzień ostatniej sesji. No teraz wszystko jest już jasne. Ja np. jako radny nie 

miałem najmniejszej szansy, żeby mieć jakiekolwiek możliwości przekazania swoich argumentów. 

Gdybym wiedział wcześniej, że jest tylko jeden w zasadzie kandydat no to próbowałbym przekonać 

młodych ludzi do innej kandydatury. Nie miałem takiej możliwości. I to, że nie zostałem zaproszony 

ani na jedną, a na drugą w ostatniej chwili, czyli praktycznie też, tłumaczy już w tej chwili, że była to 

wielka manipulacja ze strony nie tylko Pana Kwaśnego, ale grupki ludzi z Naszego Miasta Tarnowa. 

Oni po prostu chcą przeforsować tą kandydaturę za wszelką cenę. Proponuję absolutnie żebyśmy 

mieli możliwość porozmawiania z młodymi ludźmi z Młodzieżowej Rady i możliwość przedstawienia 

alternatywnych kandydatur, które oni mogą odrzucić oczywiście, ich sprawa. Tylko skoro radni 

mamy też się opiekować czy przede wszystkim mamy się opiekować Radą jako całość, jako Rada 

Miejska to powinniśmy przynajmniej mieć możliwość przedstawienia swoich argumentów. A tak 

pozbawia się nas tej możliwości. I dla mnie od początku jak obserwuję stosunki Pana Kwaśnego z 

tymi młodymi ludźmi z całością Rady Młodzieżowej, to dla mnie było jasne, że Pan Kwaśny chce 

wykorzystać Młodzieżową Radę jako pewne narzędzie swojej ideologii. Dziękuję bardzo.       

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Michał Dygdoń: Chciałem tylko zaznaczyć, że 

to był wybór młodych ludzi i uważamy, że Pan Kwaśny jest najlepszym kandydatem po prostu. A chcę 

też zaznaczyć, że nie było żadnych nacisków ze strony Klubu Nasze Miasto Tarnów albo przez Pana 

Kwaśnego. Mogę powiedzieć wprost, że ja zaproponowałem na samym początku - jak zaczęliśmy 

szukać kandydata – Jakuba Kwaśnego, znając go już wcześniej Pana Przewodniczącego i po prostu 

stwierdziłem, że jest to najlepsza osoba jak może być naszym opiekunem. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Dziękuję, bo się zaczerwienię.  

Zastępca Prezydenta Miasta Bogumiła Porębska: Proszę się nie czerwienić Panie Przewodniczący. 

Ja tylko chciałam Panu radnemu Ciesielczykowi odpowiedzieć tak. Z młodymi ludźmi, radnymi 

zawsze był kontakt (głos z sali radnego Marka Ciesielczyka) Panie radny to nie potrzeba specjalnego 

zaproszenia, żeby z nimi rozmawiać naprawdę. I to zarówno potwierdzi Pani Dyrektor Iwona Golec 

w Kancelarii, wszyscy, którzy mieli ochotę z nimi rozmawiać albo nawet można było zaprosić czy nie 

potrzebują czegoś. Przecież Pan jako radny ma prawo też zaprosić Młodzieżową Radę do siebie czy 

przedstawicieli i porozmawiać z nimi. To nic nie stoi na przeszkodzie. Natomiast proszę Państwa 

jeszcze raz mówię, wybór kandydata na opiekuna to jest tylko i wyłącznie kompetencja Młodzieżowej 

Rady Miasta i nic więcej. Nie mają nam obowiązku się tłumaczenia kogo wybrali z kandydatów, z 

którymi rozmawiali. Przedstawili, dlaczego, bo to jest w ich uchwale i to powinniśmy uszanować tak 

jakbyśmy chcieli, żeby nas szanowano i nasze wybory. Dziękuję.   

Radny Marek Ciesielczyk: Chciałem spytać w związku z tym, upewnić się. Tutaj do Pani pytanie. 

Czy ja mam to rozumieć, że my nie mamy prawa – jako radni – zgłaszania kandydatów? 

Koordynator Biura Radców Prawnych UMT Beata Baran: Bardzo dobrze Pan rozumie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: I to ustawa zagwarantowała młodym ludziom. 

Radna Anna Krakowska: To, dlaczego głosujemy? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pani Prezydent, Panie Przewodniczący chciałem 

bardzo serdecznie podziękować młodym ludziom z Młodzieżowej Rady Miejskiej za tę nominację. 

Czuję się nią zaszczycony i pomimo tego, że - jak wskazała Pani radna Koprowska - jestem osobą 

bardzo zapracowaną i zabieganą, nie miałem wątpliwości, że powinienem się zgodzić i nie mogę 

odmówić. Ale nie będę w stanie pełnić tej funkcji, jeżeli Państwo radni się nie włączą, nie pomogą 

pełnić funkcji opiekuna MRM. Dlatego w koncepcji wskazałem, że chciałbym bardziej zaktywizować 

radnych, przewodniczących poszczególnych komisji w Radzie Miejskiej tak, aby te komisje, ci 

przewodniczący również brali udział na zasadzie bliźniaczej współpracy z komisjami problemowymi 

MRM. Ja sobie bez Was nie poradzę. Nie dam rady sprostać tak aktywnej i samodzielnej MRM jaką 

jest ta w tej kadencji. Drodzy Państwo ja byłem w szoku, byłem w ogromnym szoku i pod wrażeniem 

– proszę to przekazać wszystkim młodym ludziom z MRM – jak sprawnie ci młodzi ludzie organizują 

swoje sesje. Być może faktycznie te zaproszenia przychodzą późno – bo sam jako Przewodniczący 

Rady Miejskiej dopominaliśmy się razem z Panią Dyrektor Iwoną Golec, aby radni i Komisja Oświaty 

była odpowiednio wcześnie informowana o posiedzeniach. Ale rozumiem, że to są początki i my to 

dopracujemy w przyszłości. I to się uda. Również wiem, że zachodziły zmiany w wewnątrz samego 

prezydium MRM jeżeli chodzi o funkcję sekretarza. Ale byłem pod wrażeniem tego jak sprawnie pod 

względem organizacyjnym, pod względem informatycznym ci młodzi ludzie potrafią się 

zorganizować. Nam dostosowanie się do pandemicznych wymagań związanych z elektronicznym 

głosowaniem czy sesjami online zajęło to kilkanaście dni prób sesji tutaj. Nawet system do głosowań 

elektronicznych ci młodzi ludzie sami sobie – mówiąc kolokwialnie – załatwili. W związku z tym 

doszukuję się w tej propozycji, którą – jeszcze raz podkreślam - jestem zaszczycony też pewnego 

rodzaju, no nie powiem sprytu młodych ludzi, ale przemyśleń w kontekście tego, że ci młodzi ludzie 

powinni mieć prawo do samostanowienia a opiekun nie powinien się wtrącać - więc jak opiekun ma 

mało czasu to się będzie mało wtrącał. A prawda jest taka, Drodzy Państwo, że wystarczy jak nie 

będziemy przeszkadzać.  I tu się trochę nie zgodzę z moim kolegą klubowym radnym Piotrem 

Górnikiewiczem, bo to co się dzisiaj stało na sesji nie jest – mam nadzieję – i nie zostanie odebrane 

przez młodych ludzi – teraz patrzę Panie Przewodniczący Michale na Pana, na Julkę – nie zostanie 

przez Was negatywnie odebrane, bo taka jest demokracja. Każdy ma prawo powiedzieć co chce. 

Każdy ma prawo z radnych wypełniać mandat i bierze za to odpowiedzialność czy gada głupoty, czy 

mówi z sensem. Bierze to na własną odpowiedzialność i Drodzy Państwo taka jest demokracja więc 

tej demokracji się uczymy i mam nadzieję, że dzisiejsza sesja tak zostanie przez Was odebrana. Mam 

nadzieję, że nienegatywnie, bo mimo wszystko wierzę w demokrację, wierzę w samorządność i wierzę 

w to, że jak tu jesteśmy wszystkim nam chodzi o to – no może z jednym wyjątkiem – o dobro młodzieży, 

o dobro młodych ludzi, i dobro tego miasta. Dziękuję bardzo.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny ogłosił przerwę w obradach.   

--- PRZERWA OD GODZINY 1308 DO GODZINY 1318 --- 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny wznowił obrady po przerwie. 

Uchwała Nr LXXXI/764/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

wyboru Opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Agnieszka 

Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław 

Klimek, Roman Korczak, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Sebastian Stepek, Grzegorz 

Światłowski, Angelika Świtalska, Marian Wardzała, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda),  

przeciw – 1 radny (Marek Ciesielczyk), wstrzymało się 5 radnych (Józef Gancarz, Barbara 

Koprowska, Anna Krakowska, Piotr Wójcik, Jolanta Żurowska) 1 radny (Adam Sajdak) nie oddał 

głosu, 1 radny (Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 20) [VI] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

oszczędzania energii cieplnej i elektrycznej przez radnych Rady miejskiej w 

Tarnowie – podjęcie uchwały. 
 

Projekt uchwały jest inicjatywą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/765/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej oszczędzania energii cieplnej i elektrycznej przez radnych Rady 

Miejskiej w Tarnowie została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Agnieszka 

Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara 

Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam 

Sajdak, Sebastian Stepek, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta 

Żurowska), nikt nie był przeciw, wstrzymał się 1 radny (Marek Ciesielczyk), 4 radnych (Józef 

Gancarz, Zbigniew Kajpus, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska) nie oddało głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 21) [VII] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu 10 listopada 2022 r. – 

podjęcie uchwały. 
 

Projekt uchwały jest inicjatywą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/766/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Tarnowie podjętych w dniu 10 

listopada 2022 r. została podjęta.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Agnieszka 

Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara 

Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam 

Sajdak, Sebastian Stepek, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta 

Żurowska), nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 5 radnych (Marek Ciesielczyk, Józef 

Gancarz, Zbigniew Kajpus, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska) nie oddało głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 



 Protokół Nr LXXXI/2023 z sesji Rady Miejskiej w Tarnowie z 26 stycznia 2023 r.  42 

Ad. 22) [VIII] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie 

uwzględnienia w obradach Rady Miejskiej w Tarnowie złożenia sprawozdania 

z działalności jej przedstawiciela w Europejskim Komitecie Regionów- 

podjęcie uchwały.  

 
Projekt uchwały jest inicjatywą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

Uchwała Nr LXXXI/767/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji w sprawie uwzględnienia w obradach Rady Miejskiej w Tarnowie złożenia 

sprawozdania "z działalności jej przedstawiciela w Europejskim Komitecie Regionów" została 

podjęta.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Marek 

Ciesielczyk, Agnieszka Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga 

Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub 

Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, 

Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska) nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 

3 radnych (Józef Gancarz, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska) nie oddało głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

 

Ad. 23) [IX] Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Tarnowie w sprawie odwołania Pana 

Jakuba Kwaśnego z funkcji zastępcy członka Europejskiego Komitetu 

Regionów oraz wskazania w to miejsce innego przedstawiciela tarnowskiej 

społeczności lokalnej – podjęcie uchwały. 
 

Projekt uchwały jest inicjatywą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

Radny Marek Ciesielczyk: Chciałem spytać najpewniej Pana o jakieś uzasadnienie tego. Dlaczego 

w ogóle my to głosujemy? Dlaczego taka sytuacja zaistniała? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Dziękuję za to pytanie. Odpowiadam Panu na to 

pytanie. W myśl ustawy o petycjach, każda petycja, która spełnia przynajmniej w minimalnym stopniu 

definicję petycji musi być rozpatrzona przez Radę Miejską. W związku z tym mieliśmy szereg różnych 

petycji - jak Pan zauważył - wcześniej na poprzednich sesjach Rady Miejskiej i cztery na tej. To są 

petycje zgłaszane przez tą samą osobę w różnych kontekstach. No i Rada Miejska a konkretnie na 

wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji musi się do każdej petycji odnieść. 

Radny Stanisław Klimek: Szanowni Państwo tu jest akurat petycja, która dotyczy odwołania Pana 

Kwaśnego z tej funkcji. Ale my jako Rada nie wybieraliśmy więc nie możemy odwołać, kogo nie 

wybieraliśmy, proste. Dlatego jesteśmy za tym, że ta petycja nie ma znaczenia. W tym znaczeniu, że 

nie powołaliśmy i nie możemy odwołać.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: W uchwale jest napisane, Drodzy Państwo 

wyjaśnienie, jaka jest procedura powoływania członków i zastępców członków Komitetu Regionu.  

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Uchwała Nr LXXXI/768/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Tarnowie w sprawie 

odwołania Pana Jakuba Kwaśnego z funkcji zastępcy członka Europejskiego Komitetu Regionów 

oraz wskazania w to miejsce innego przedstawiciela tarnowskiej społeczności lokalnej została 

podjęta.  

 



 Protokół Nr LXXXI/2023 z sesji Rady Miejskiej w Tarnowie z 26 stycznia 2023 r.  43 

Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych (Grażyna Barwacz, Mirosław Biedroń, Agnieszka 

Danielewicz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław 

Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna 

Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, 

Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw, wstrzymał się 1 radny (Marek Ciesielczyk), 

3 radnych (Józef Gancarz, Grzegorz Światłowski, Angelika Świtalska) nie oddało głosu, 1 radny 

(Dawid Solak) był nieobecny na sesji. 

 

Ad. 24) [15] Sprawozdanie z działalności Prezydenta w okresie międzysesyjnym. 
 

Sprawozdanie Nr 1/2023 z działalności Prezydenta Miasta Tarnowa w okresie od 17 grudnia  

2022 r. do 10 stycznia 2023 r. – zał. nr 45 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

 

Ad. 25) Odpowiedzi Prezydenta na zapytania i interpelacje radnych. 

Przewodniczący Radny Miejskiej Jakub Kwaśny dopytał, czy odpowiedzi będą udzielone w formie 

pisemnej. 

Zastępca Prezydenta Miasta Tarnowa s potwierdziła. 

 

Ad. 26) Zamknięcie obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady LXXXI zwyczajnej sesji Rady 

Miejskiej w Tarnowie o godzinie 1328. Na tym Protokół zakończono. 

 

                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarnowie 

 

                                                                  Jakub Kwaśny 

Protokół sporządziła: 

Ewa Kura 
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Załączniki do Protokołu Nr LXXXI/2023 

 

Zał. 1      Lista obecności na LXXXI zwyczajnej sesji RM 26.01.2023 r. 

Zał. 2      Lista gości biorących udział w LXXXI zwyczajnej sesji RM 26.01.2023 r. 

Zał. 3    Proponowany porządek obrad LXXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 26.01.2023 r. 

Zał. 4  Wniosek Prezydenta Miasta Tarnowa o poszerzenie porządku obrad. (mat. I- IV) 

Zał. 5  Wniosek Prezydenta Miasta Tarnowa o poszerzenie porządku obrad. (mat. V) 

Zał. 6 Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej o poszerzenie porządku obrad. 

(mat. VI-IX) 

Zał. 7  Wniosek radnej Angeliki Świtalskiej.  

Zał. 8  Wniosek radnej Angeliki Świtalskiej.   

Zał. 9  Wniosek radnej Angeliki Świtalskiej.   

Zał. 10 Wniosek radnej Angeliki Świtalskiej.   

Zał. 11 Apel do Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego im. Św. Łukasza w Tarnowie, Pani Anny Czech.  

Zał. 12 Plan Kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 r.   

Zał. 13  Sprawozdanie z prac Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki za rok 2022. 

Zał. 14 Sprawozdanie z prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2022.  

Zał. 15 Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty za rok 2022.  

Zał. 16 Sprawozdanie z prac Komisji Rodziny i Spraw Społecznych za rok 2022.  

Zał. 17 Sprawozdanie z prac Komisji Zdrowia za rok 2022.  

Zał. 18 Sprawozdanie z prac Komisji Spraw Komunalnych za rok 2022.  

Zał. 19 Sprawozdanie z prac Komisji Kultury i Ochrony Zabytków za rok 2022   

Zał. 20 Sprawozdanie z prac Komisji Ekonomicznej za rok 2022.   

Zał. 21 Sprawozdanie z prac Komisji Strategii Rozwoju Miasta za rok 2022.  

Zał. 22 Sprawozdanie z prac Komisji Porządku Publicznego za rok 2022.  

Zał. 23 Plan pracy Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji na rok 2023.  

Zał. 24 Plan pracy Komisji Rodziny i Spraw Społecznych na rok 2023.  

Zał. 25 Plan pracy Komisji Oświaty na rok 2023.  

Zał. 26 Plan pracy Komisji Zdrowia na rok 2023.  

Zał. 27 Plan pracy Komisji Spraw Komunalnych na rok 2023.  

Zał. 28 Plan pracy Komisji Kultury i Ochrony Zabytków na rok 2023.  

Zał. 29 Plan pracy Komisji Ekonomicznej na rok 2023.  

Zał. 30 Plan pracy Komisji Strategii Rozwoju Miasta na rok 2023.   

Zał. 31 Plan pracy Komisji Porządku Publicznego na 2023 r.   

Zał. 32 Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla miasta Tarnowa za 

2022 rok.  

Zał. 33 Opinia Komisji Porządku Publicznego dot. przyjęcia sprawozdania Prezydenta Miasta 

Tarnowa z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla miasta Tarnowa za rok 2022.  

Zał. 34 Opinia Komisji Ekonomicznej dot. zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 2023-2037.    
Zał. 35 Opinia Komisji Ekonomicznej dot. zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na 

rok 2023. 

Zał. 36 Opinia Komisji Strategii Rozwoju Miasta dot. zniesienia form ochrony przyrody – 

pomników przyrody w Tarnowie.   

Zał. 37 Opinia Komisji Spraw Komunalnych dot. zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasta 

Tarnowa, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów.  

Zał. 38 Opinia Komisji Spraw Komunalnych dot. zmiany uchwały w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Tarnowa.  

Zał. 39 Opinia Komisji Spraw Komunalnych dot. ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych oraz 
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opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Tarnowa.  

Zał. 40 Opinia Komisji Oświaty dot. zmiany uchwały w sprawie stawek za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu dla zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów oraz 

ich rodziców.  

Zał. 41 Opinia Komisji Ekonomicznej dot. zmiany uchwały w sprawie stawek za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu dla zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i 

uczniów oraz ich rodziców.   

Zał. 42 Opinia Komisji Rodziny i Spraw Społecznych dot. gminnego Program Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Miasta Tarnowa 

na lata 2023 – 2026. 

Zał. 43 Opinia Komisji Rodziny i Spraw Społecznych dot. programu osłonowego pn. „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023.  

Zał. 44 Opinia Komisji Oświaty dot. wyboru Opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej w Tarnowie.  

Zał. 45   Sprawozdanie Nr 1/2023 z działalności Prezydenta Miasta Tarnowa.  


